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Plats   Forumsalen i Tranemo 

Tid   13:00 – 16:00  

 

Närvarande Beslutande  

Driton Bilalli (S), ordf. §§83–89, §§92–107 

Niklas Gardewik (M), 1e vice ordf. 

Lennart Haglund (C), 2e vice ordf. 

Eva-Karin Haglund (S) §§83–98, §§100–107   

Lena Eksberg (S) 

Bo Haarala (S), ers. 

Emelie Romland (C) 

Viktoria Haraldson (C) 

Ana Alvarez Björk (L) §§83–103 

Kathleen Wireklev (M) §§83–94, §§96–103 

Brigitte Barenfeld (KD) 

Johnny Letth (SD) 

Anna Letth (SD), ers. 

Leif Gustavsson (S), ers. §§90–91, §99, §§104–107 

Lina Chalhoub (C), ers. §95, §§104–107   

Icke tjänstgörande ersättare  

Leif Gustavsson (S) 

Lina Chalhoub (C) 

Jonas Kristiansen Adelsten (S) 

Gunilla Blomgren (L) 

   

Övriga närvarande Kajsa Montan, kanslichef 

  Carita Brovall, kommundirektör 

  Julio Garcia Atterström, sektionschef 

  Kristina Ström, sektionschef 

  Tomas Appelkvist, fastighetschef 

  Torbjörn Georgsson, verksamhetschef 

  Linda Ruergård, HR-chef 

  Konrad Fredh, ekonomichef 

  Patrik Westerlund, utvecklingschef 

 

Paragrafer  § 83-§ 107 

Utses att justera  Niklas Gardewik (M) §§83–89, §§92–107, Lennart Haglund (C) §§90–91 
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Protokollet signeras digitalt 

Underskrifter 

Sekreterare Protokollet signeras digitalt 

Kajsa Montan 

Ordförande Protokollet signeras digitalt 

Driton Bilalli (S) §§83–89, §§92–107, Niklas Gardewik (M) §§90–91 

Justeringsperson Protokollet signeras digitalt 

  Niklas Gardewik (M) §§83–89, §§92–107, Lennart Haglund (C) §§90–91 

  

ANSLAG/BEVIS 

Organ   Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2024-05-30 

Anslaget under tiden 2024-06-05—2024-06-27 

Förvaringsplats   Diariet 

för protokoll 

Protokollet är justerat, vilket tillkännagivits genom anslag 

 

Underskrift   Protokollet signeras digitalt 

  Kajsa Montan 
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§ 83 Uppdrag - Björkhagen KS/2023:96 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Grindar ska rapporteras i enlighet med Regler för investeringsprojekt, partneringentreprenad och 

traditionell entreprenad, se bifogat dokument. 

Grind 1 och grind 2 handlar om förstudien. Att förstudien ska beställas och att den är klar. 

Dessa Grindar utgår i detta ärende eftersom förstudie med behov med mera har gjorts i 

ärende KS/2021:529, i den då aktuella partneringentreprenaden.  

Rapportering Grind 3: 

Samhällsektionen gör ett avrop från ADDAS upphandling ”Förskolebyggnader 2018”, i 

enlighet med politiskt beslut.  

Beställning av projektering dateras 2024-01-19. Projektering genomförs av Skanska då det var 

det alternativ som stämde mot detaljplanen för tomten och var mest ekonomiskt fördelaktigt 

inom Addas avtal, se bifogad Grind 3 (T). 

Barnkonventionen  

Rapportering av grind 1–3 har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Rapportering av grind 1–3 har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Rapportering av grind 1–3 har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §38, 2024-04-18 

Tjänsteskrivelse 2024-04-03 

Grind 3 (T) 

Regler för investeringsprojekt, partneringentreprenad och traditionell entreprenad 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Kristina Ström och fastighetschef Tomas Appelkvist föredrar ärendet och svarar 

på frågor. 
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Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 84 Björkhagen - ekonomisk uppföljning och kalkyl för byggnation 

KS/2023:96 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar bifogad kalkyl för byggnation av Björkhagens förskola. 

• Godkänner redovisning av grind 4 inklusive projektrapporten, enligt regler för 

investeringsprojekt partneringentreprenad och totalentreprenad.  

• Beslutar att omfördela 2 mnkr i investeringsbudget från posten projekteringsmedel 

till Björkhagens förskola och fastställer den totala budgeten till 37 mnkr.  

• Kostnad för konstnärlig utsmyckning hanteras i särskild post i 2025 års 

investeringsbudget. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Reservation 

Johnny Letth (SD) och Anna Letth (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Beslutsmotivering 

Standard och kvalité ska vara lika andra nyare förskolor i kommunen och de ska även vara 

utrustade med tillagningskök enligt Kommunfullmäktige beslut 2023-09-21 § 124.  

Ärendet 

Ny förskola ska uppföras på fastighet Skogarp 1:208.  

Förskolan ska byggas med 4 avdelningar och enligt tidigare beslut i kommunfullmäktige ska 

den helst byggas med tillagningskök.  

Ett avrop har gjorts från ADDA avseende förskola med 4 avdelningar och i deras koncept 

ingår endast mottagningskök. 

I detaljprojektering har man anpassat huset till Dalstorps och Tranemo kommuns 

förutsättningar. Det handlar bland annat om tekniska detaljer som taggsystem i stället för 

nycklar och brandlarm i byggnaden. Dessutom har vi även projekterat enligt 

kommunfullmäktiges beslut med tillagningskök som alternativ.  

Efter detaljprojektering har vi tagit fram en kalkyl som bygger på kostnader om 37 mnkr för 

projektet.  

Förvaltningen föreslår att kalkylen noteras i detta skede eftersom det i enlighet med 

regelverket är ekonomichefen som godkänner/inte godkänner kalkylen och detta ska då 

rapporteras i grind 5. 

Rapportering Grind 4: 
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I Regler för investeringsprojekt, partneringentreprenad och traditionell entreprenad anges ”G4 (T) 

Efter projektering sammanställs en projekteringsrapport. Denna ska innehålla underlag för 

upphandling, en skarp budgetkalkyl och verifikation på projektmål”.  

 
Projekteringen är genomförd och grind 4 rapporteras därför nu, se bifogad Rapportering av 

grind 4. 

Förvaltningen föreslår att redovisningen av grind 4 godkänns. 

Barnkonventionen  

Att bygga en ny förskola i Dalstorp har en positiv inverkan ur ett barnrättsperspektiv.  

Ekonomisk påverkan 

Investeringsbudgeten för projektet är 35 mnkr, kalkylen som redovisas bygger på kostnader 

om 37 mnkr. De 2 mnkr som överstiger investeringsbudgeten omfördelas från andra projekt, 

detta redovisas i rapporteringen av tertial 1.  

Jämställdhetsperspektiv 

Beslutet har ingen inverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 

AU §65, 2024-05-22 

Tjänsteskrivelse 2024-05-13  

Projekt kalkyl 2024-05-15 

Rapportering av Grind 4, Björkhagens förskola 

Projekteringsrapport Björkhagens förskola 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Kristina Ström och fastighetschef Tomas Appelkvist föredrar ärendet och svarar 

på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Ekonomifunktionen  

Slutinstans 

Kommunstyrelsen  

Status  

Avslutat 
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§ 85 Remiss Betänkandet Areella näringar vid vatten (SOU 2023:103) 

KS/2024:110 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner remissvar.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Bakgrund 

Den 17 mars 2022 gav regeringen Miljödepartementet i uppdrag att se över undantaget från 

strandskyddet för de areella näringarna. Uppdraget har varit att föreslå lagändringar och 

andra åtgärder som moderniserar och förtydligar undantagsbestämmelsen från 

strandskyddet i 7 kap. 16 § 1 p miljöbalken. Detta ska ske i syfte att säkerställa att 

undantagsbestämmelsen tar tillräcklig hänsyn till de varierande förutsättningar som i dag 

råder för olika näringsidkare inom de areella näringarna och att den ser till behoven av att 

förbättra förutsättningarna för näringarnas utveckling, särskilt för småskaliga lantbrukare. 

Förslagen ska även bidra till att uppnå livsmedelsstrategins mål om ökad 

livsmedelsproduktion och hållbar utveckling i hela landet. 

 

Yttrande 

Det svenska strandskyddet är en grundkloss i att uppnå möjligheten till hållbar utveckling 

likväl på landsbygd som närmare städer. Där land möter vatten är en av de biologiskt 

viktigaste miljöer som vi har samtidigt som den anses vara den mest attraktiva miljön för oss 

människor. Att trygga denna biologiskt viktiga resurs men också säkra tillgången för 

allmänhetens tillträde till detta är centralt för strandskyddet. Trots detta skydd så är just 

strandmiljöer en av Sveriges mest exploaterade miljöer vilket fått till följ att tillgängligheten 

till dessa miljöer är starkt begränsade. Dessa miljöer utgör ofta spridningskorridorer i 

landskapet för många organismer och därför kan även enstaka exploateringar få ödestigna 

effekter. Eftersom klimatförändringar påverkar vattennivån i både sjöar och vattendrag så är 

dessa exploateringar extra känsliga vid extrema väderhändelser vilket leder till stora 

kostnader för samhället.  

Att då skapa fler lättnader i strandskyddet är problematiskt ur flera hållbarhetsperspektiv. 

Att dessutom tillåta verksamheter som kan ha direkt negativ påverkan på själva 

vattenkvalitén såsom fiskodlingar sätter ett känsligt ekosystem på allt större prövningar. 

Föreslagna lättnader försvårar vattendirektivets syfte att nå god ekologisk och kemisk status 

i våra vattenförekomster. Dessa fiskodlingar utgör dessutom inte incitament att förbättra för 

den inhemska faunan såsom exempelvis fisketurism skulle göra vilket göra att inga positiva 

synergieffekter för omgivningen skulle nås. Fiskodling i vår kommun i naturliga vattendrag 
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skulle inte bidra med ökad livsmedelsförsörjning i den grad så att de negativa 

konsekvenserna skulle uppvägas.  

Utredningen föreslår även att det införs en ny möjlighet till dispens från strandskyddet för 

småskaliga förvärvsverksamheter i syfte att främja långsiktig sysselsättning på landsbygden. 

Detta är redan idag möjligt på landsbygden vilket vi har flera exempel på i denna kommun. 

Förslaget riskerar i stället att orsaka skada på den tillgång som vi har i kommunen av 

möjligheten till ett rikt friluftsliv.  Dessa försämringar riskerar i sin tur att försvåra 

möjligheten att ha en småskalig förvärvsverksamhet på landsbygden. Det är det starka 

strandskyddet som har upprätthållit den naturresurs som vår allemansrätt innebär. Detta 

tillsammans med de justering av omsättningskravet gör att strandskyddet urholkas i den 

grad att syftet med lagen försämras.  

Det föreslås vidare att kravet på att en verksamhet ska ha viss varaktighet, som redan i dag 

ställs på en areell näring, för att den ska kunna omfattas av undantagsbestämmelsen. Detta 

borde isfall innebära krav på att området ska återställas då verksamheten avvecklas.  

Barnkonventionen  

Genom att förhindra en försvagning av strandskyddet så bevarar vi inte bara 

tillgängligheten till stränderna för kommande generationer dessutom bibehålls samhällets 

motståndskraft mot effekterna av ett förändrat klimat enligt betänkandets konsekvensanalys.  

Ekonomisk påverkan 

Lämnat yttrande har ingen ekonomisk påverkan.  

Jämställdhetsperspektiv 

Då de flesta privata markägare i vår kommun är män så gynnas främst denna grupp på 

bekostnad av andra grupper i samhället, som är beroende av tillgänglighet till naturen, 

genom ett försvagat strandskydd. 

Beslutsunderlag 

AU §45, 2024-05-02 

Tjänsteskrivelse 2024-03-28 

Remiss Betänkandet Areella näringar vid vatten (SOU 2023103) 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 86 Mottagande av donation KS/2023:413 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Godkänner att ta emot donationen.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Jurist- & Bouppteckningsbyrån i Gislaved meddelade hösten 2023 att de avlidna makarna, 

Eva och Leif Johansson, hade i sitt testamente bestämt att delar av kvarlåtenskapen skulle 

användas till att bilda en fond i deras namn. Denna ska administreras av Tranemo kommun 

med avsikt att fördela årliga stipendier till unga duktiga musiker i kommunen och att det är 

musiklärarna i Tranemo kommun som ska utse stipendiaterna. Enligt Tranemo kommuns 

riktlinjer för mottagande av donation ska beslutet om mottagande ske i Kommunfullmäktige 

om beloppet överstiger 10 prisbasbelopp, vilket denna donation gör.  

Förvaltningen bedömer att den föreslagna donationen främjar barn och ungas rättigheter och 

möjligheter till utveckling inom musikområdet, att ändamålet med donationen är av sådan 

karaktär att det är lämpligt för kommunen att motta donationen samt att barnkonventionen 

och jämställdhetsperspektivet ska vara ledande i framtagande av regelverk.    

Barnkonventionen  

Donationen och dess användning gynnar barn och bidrar till deras utveckling inom musik. 

Artikel 31: Barn har rätt till vila, fritid, lek, kultur och konst. Donationen gynnar barnens rätt 

till kultur och konst genom att ge dem möjlighet att fortsätta utveckla sina musikaliska 

talanger. 

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan 

Jämställdhetsperspektiv 

Det är viktigt att säkerställa att stipendierna och fördelningen av dem är rättvist och 

inkluderande för alla barn oavsett kön. Att integrera principer i processen för att välja 

stipendiater kan säkerställa att donationen bidrar till att främja jämställdhet och inkludering 

inom musikgemenskapen i Tranemo kommun. 

Likabehandling: alla unga musiker, oavsett kön, ges lika möjligheter att bli nominerade och 

tilldelade stipendier.  

Representation: både flickor och pojkar är representerade i de grupper som väljer 

stipendiater och i de stipendiatgrupper som får ta emot bidraget. 

Tillgänglighet: information om stipendierna är tillgänglig för alla och eventuella hinder för 

deltagande identifieras och åtgärdas. 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

: b
a4

c3
1d

b-
9d

65
-4

98
4-

91
d3

-c
a9

db
90

48
76

6



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2024-05-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 11 

 

Beslutsunderlag 

AU §45, 2024-05-02 

Tjänsteskrivelse 2024-04-05 

Testamente E och L Johansson 

Bouppteckning 

Testamente 

Föredragning och debatt 

Verksamhetschef Juan Ochoa föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Jurist- & Bouppteckningsbyrån i Gislaved 

Ekonomifunktionen  

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 87 Förslag på införande av arkitekturpris i Tranemo kommun 

KS/2024:37 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Inför utdelning av årets arkitekturpris på sista fullmäktige varje år.  

• Förvaltningen får i uppdrag att revidera regelverk för ”Kriterier för priser”. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Det finns en folkbildning kring arkitekturens betydelse. Det får människor att må bättre. 

Gestaltad livsmiljö ger förutsättning att utveckla attraktiva mötesplatser, inspirerar offentliga 

miljöer samt tydliggör Tranemo kommuns karaktär och historia. För att påverka vår 

gemensamma miljö möter samhällsplanering praktiker inom arkitektur, form, design, konst 

och kulturarv i gemensamma processer vilket är ett prioritetsområde i Tranemo kommuns 

kulturstrategi. 

Att aktivt arbeta med de allmänna intressena enligt Plan och bygglagen (PBL) når 

kommunen en hållbar gestaltad livsmiljö. Kunskapsspridning om arkitekturens betydelse 

bidrar till ett hållbart och jämlikt samhälle där alla får möjlighet att påverka vår 

gemensamma miljö.   

Gislaveds kommun har under 14 år delat ut årets arkitekturpris varje år i samband med sitt 

sista fullmäktigemöte. I samband med samverkan i bygg- och miljöfrågor samt 

detaljplanefrågor har frågan blivit aktuellt och inspirerande. 

Förvaltningen har som förslag att införa ett liknande koncept i Tranemo kommun med ett 

pris som ska visa uppskattning för de som lagt lite extra tanke kring skapandet av livsmiljön 

i bebyggelser och byggnader. Syftet med detta pris är att belöna goda insatser för arkitektur, 

nybyggnad, restaurering, renovering exteriört. Tanken är att en nominering sker innan 

utdelning av priser och att arkitekturpriset som detta kommer kallas delas ut på kommunens 

sista fullmäktige varje år.  

Barnkonventionen  

Att jobba med arkitektur och gestaltad livsmiljö gör att människor mår bättre.  

Ekonomisk påverkan 

Ryms inom Samhällssektionens budget för samhällsutveckling och kultur. Beräknas kosta ca 

5 000kr.  
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Jämställdhetsperspektiv 

Att sprida kunskap om arkitekturens betydelse bidrar till ett hållbart och jämlikt samhälle 

där alla får möjlighet att påverka vår gemensamma miljö.   

Beslutsunderlag 

AU §46, 2024-05-02 

Tjänsteskrivelse 2024-04-05 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Bygg- och miljö Gislaveds kommun 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 

 
  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

: b
a4

c3
1d

b-
9d

65
-4

98
4-

91
d3

-c
a9

db
90

48
76

6



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2024-05-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 14 

 

§ 88 Medborgarförslag om gratis hundbajspåsar KS/2023:269 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Medborgarförslaget avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Förvaltningen anser att hundägare själva ska ta ansvar för sin hund samt att tjänsten i sig 

skulle medföra extraarbete och mer bilkörning vid kontroll och påfyllning av påsar.  

Ärendet 

Henrik Larsen  har 2023-06-07 lämnat ett medborgarförslag om gratis hundbajspåsar 

Ticspack som är reklamfinansierade för allmänheten. 

Förslagsställaren anser att det skulle fungera bra och har tidigare varit bosatt på ort där 

kommunen använt sig av tjänsten. 

 

Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2023-08-24 för att ge förslagsställaren 

tillfälle att utveckla sitt förslag. Inget nytt framkom vid detta samtal. 

 

Förvaltningen har kontaktat Svenljunga kommun för att höra om dom använder sig av 

tjänsten och det har man gjort tidigare men valt att avsluta samarbetet av olika anledningar, 

dels eftersom det medförde ökad bilkörning för kontroll att påsar inte var slut men också för 

att det var tidskrävande och upprätthålla servicen.  Förvaltningen föreslår därför att 

medborgarförslaget avslås. 

 

Barnkonventionen  

Beslutet har ingen påverkan på barn utifrån barnkonventionen. 

 
Jämställdhetsperspektivet 

Beslutet har ingen påverkan utifrån jämställdhetsperspektivet. 

Ekonomisk påverkan 

Avslås medborgarförslaget medför detta ingen ekonomisk påverkan.  

 

Om förslaget antas och 10st stationer monteras på olika orter i kommunen med en 

tömningsfrekvens/tillsyn om 1gg/veckan är kostnaden 20 000kr/år 

Arbetsuppgiften skulle också medföra mer bilresor och en negativ påverkan på miljön med 

användning av nuvarande fordon.   
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Beslutsunderlag 

AU §47, 2024-05-02 

Tjänsteskrivelsen 2023-09-20 

Medborgarförslag om gratis hundbajspåsar  

Beslutet skickas till 

Förslagsställaren Henrik Larsen   

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Kommunfullmäktige 
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§ 89 Slutredovisning av Riktade insatser för Nyanländas lärande 

KS/2024:166 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner redovisningen av slutrapport kring Riktade insatser för nyanländas 

lärande 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Slutrapport kring Riktade insatser för nyanländas lärande skickades till Skolverket 2024-02-

19.  

Tranemo kommuns lokala team, bestående av fyra rektorer som representerat förskolor och 

skolor, samt sektionschef och barn- och elevhälsochef, deltog 2024-03-21 i 

slutredovisningskonferens med Skolverket och andra huvudmän i landet. Skolverket 

lämnade inga synpunkter på Tranemos kommuns redovisning av projektet. 

Ärendet 

Lärandesektionen har under perioden 2021–2023 deltagit i projektet Riktade insatser för 

nyanländas lärande. Slutredovisningen av projektet genomfördes under 

slutredovisningskonferens 2024-03-21.  

Projektets mål 

• Skapa beslutsunderlag för att sektionsledningen skall kunna säkerställa kvaliteten i 

utbildningen för nyanlända elever och barn med annat modersmål. 

• Skapa en kvalitativ, likvärdig och en kostnadseffektiv organisation inom 

modersmålsundervisning, modersmålsstöd och studiehandledning. 

• Skapa möjlighet att bygga upp kommunens självbärighet i verksamheten gällande 

utbildningen av flerspråkiga barn och elever.  

• Revidera befintliga rutiner samt vid behov ta fram och implementera nya rutiner 

gällande mottagande av nyanlända elever och organisering av modersmålsstöd, 

modersmålsundervisning och studiehandledning. 
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Projektets resultat och fortsatt utvecklingsarbete  

De olika insatserna som genomförts under projektet har gynnat utvecklingen av 

undervisningen på varje enhet mot en språk- och kunskapsutvecklande sådan.  

I lärarenkäter svarar lärarna att de har blivit mer medvetna om sin undervisning och att 

deltagandet i projektet har bidragit till förändrade undervisningsmetoder. Lärare uppger att 

man diskuterar språk- och kunskapsutvecklande metoder i olika sammanhang. 

Multikulturella inslag vävs idag in i undervisningen på ett mer naturligt sätt än tidigare 

Flerspråkiga elevers måluppfyllelse i svenska, svenska som andra språk och i de mer textrika 

ämnena inom NO och SO har ökat i åk 9 och på gymnasiet. Vi drar slutsatsen att genomförda 

insatser har bidragit till detta. 

Det finns fortsatt behov av att utveckla det språk- och kunskapsutvecklande arbetssättet i 

alla verksamheter inom Lärandesektionen, från förskola till VUX. Arbetet med att öka 

barnens och elevernas språk-, läs- och skrivförmåga är ett långsiktigt arbete. Pedagogerna är 

mycket positiva till detta utvecklingsarbete. Att öka kompetensen bland lärarna har stor 

betydelse för att så småningom få en effekt i barnens och elevernas lärande. 

Barnkonventionen  

Likvärdigheten för barn och elever har ökat genom att undervisningen har blivit mer 

kvalitativ. Varje enhet har utvecklat sitt språk- och kunskapsutvecklande arbetssätt, vilket är 

av stor betydelse för nyanlända elever och elever med annat modersmål, men gynnar 

samtliga elever.  

Kvaliteten på modersmålsundervisningen har ökat genom att modersmålslärarna har 

genomgått gemensamma utbildningsinsatser. 

Genom projektet har nyanlända elever och elever med annat modersmål uppmärksammats 

på ett positivt sätt och en nyfikenhet för barns olika språk och kulturer har väckts. 

Samverkan med hemmen har ökat och utlandsfödda föräldrar har fått bidra med sina 

kunskaper om språk och kultur.  

Ekonomisk påverkan 

Projektgenomförandet har kunnat finansieras helt med riktade medel från Skolverket. 

Tranemo kommun beviljades 5 741 072 kr för genomförandet av projektet. Vid projektets slut 
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har 4 535 317 gjorts åt. Anledningen till att inte alla beviljade medel har förbrukats är 

följande: 

• Projektledaren avslutade själv sin anställning sex månader innan projektets slut. 

Ingen ersättare kunde hittas för den perioden. 

• I budgeten fanns poster för upphandlad utbildning, som Skolverket kunde 

tillhandahålla själva. Därför utgick ingen kostnad för utbildningen.  

• En av utbildningarna skulle varit på plats i Stockholm vilket vi räknade med rese- 

och logikostnader för i budget men utbildningen blev istället på distans, därav inga 

rese- och logikostnader för den utbildningen. 

• Tilltänkt insats med fasta vikarier som skulle cirkulera mellan förskolorna för att 

kunna möjliggöra för ordinarie personal att delta i kompetensutvecklingen kunde 

inte genomföras i sin helhet. Däremot kunde timvikarier användas, vilket gjorde att 

vikariekostnaderna blev något lägre än budgeterat. 

Jämställdhetsperspektiv 

En viktig princip i arbetet med värdegrunden är att olikheten är en tillgång. Både i 

skapandet av fruktbara lärandemiljöer och i det demokratiska uppdraget är det ett värde i 

sig att alla barn- och elevgrupper är olika. Handling i kombination med reflektion över sitt 

eget och andras beteende och sättet att uttrycka sig motverkar förtryck, kränkande 

behandling, diskriminering och uteslutning, enligt normkritisk pedagogik. 

Skolans arbete för jämställdhet har kombinerats med ett normmedvetet förhållningssätt för 

att undvika att förskolan och skolan upprätthåller stereotypa föreställningar om kön och 

kulturell identitet. 

Beslutsunderlag 

LU §16, 2024-04-18 

Tjänsteskrivelse 2024-03-28 

Slutredovisning Riktade insatser Tranemo kommun 

Föredragning och debatt 

Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 
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Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 90 Begäran om dispens om att avvika från bilaga J om 20-timmars 

jourpass KS/2024:233 

Kommunstyrelsens beslut 

• Begära dispens från Allmänna bestämmelser (AB) § 13 mom. 5, Bilaga J, i samband 

med arbetstidens förläggning för personlig assistans. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Jäv 

Ordförande Driton Bilalli (S) anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av 

ärendet. Leif Gustavsson (S) ersätter. 

Beslutsmotivering 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) ska verksamheten främja 

jämlikhet i levnadsvillkor och full delaktighet i samhällslivet. Brukarens självbestämmande, 

integritet och inflytande över sin vardag påverkas negativt av att den sammanlagda 

arbetstiden vid planerad förläggning av arbete i kombination med jour får vara högst 20 

timmar. Anpassningar har gjorts men verksamheten ser att det är nödvändigt att förlägga 

arbete i kombination med jour längre än 20 timmar för att kunna upprätthålla god kvalitet. 

För att kunna göra detta krävs att ett beslut om att begära dispens skickas till SKR eller 

Sobona för att centrala parters arbetstidsnämnd ska kunna besluta om dispens. 

Sammanfattning av ärendet 

I AB, Allmänna bestämmelser, regleras rätten till dygns- och veckovila. EU-direktivet 

beskriver sammanhängande dygnsvila om 11 timmar under varje 24-timmarsperiod. 

Medarbetare inom personlig assistans omfattas av AB och Bilaga J som reglerar 

jourtjänstgöring. Enligt den nya överenskommelsen kan arbetstid förläggas upp till 20 

timmar på Bilaga J, där behovet finns.  

Vid behov kan dispens ges. För medarbetare inom personlig assistans som omfattas av 

Bilaga J kan arbetsgivaren besluta i vissa fall att den ordinarie arbetstiden kan uppgå till 

högst 24 timmar och därmed avvika från överenskommelsen om 20 timmar. Det handlar om 

ärenden där det är nödvändigt för att säkerställa den enskildes rättigheter och där inga 

andra rimliga åtgärder kan vidtas. Detta behov är identifierat för ärenden inom personlig 

assistans. MBL-förhandling genomförs med Kommunal under maj månad. Utan denna 

dispens ser vi fortsatt negativ påverkan på medarbetare och framförallt brukaren. 

Omsorgsektionen bedömer att det finns grund för att tillämpa avvikelse från AB, Bilaga J. 

Detta efter att överväganden gjorts med hänsyn till brukarens behov, välbefinnande och rätt 

till trygghet och ett självständigt liv enligt lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS).         
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Ärendet 

Från och med den 1 oktober 2023 har Sveriges kommuner och regioner gjort anpassningar av 

kollektivavtal till rådande EU-direktiv om dygnsvila för samtliga anställda. Det innebär att 

alla medarbetare måste ha minst 11 timmars sammanhängande vila varje 24-timmarsperiod, 

och arbetspass måste följas av vila. För anställda inom verksamheter med behov av arbete 

och jour nattetid gäller särskilda bestämmelser som regleras i Bilaga J, en bilaga till 

Allmänna bestämmelser (AB). De nya reglerna enligt Bilaga J träde i kraft 1 februari 2024 där 

det anges att den sammanlagda arbetstiden vid planerad förläggning av arbete i 

kombination med jour får vara högst 20 timmar. 

För medarbetare som omfattas av Bilaga J finns det en möjlighet för arbetsgivaren att besluta 

om avvikelse från obligatorisk vilotid och den sammanlagda arbetstiden om 20 timmar till 24 

timmar. Detta kan beviljas endast då inga andra rimliga åtgärder står till buds, det vill säga 

när det är nödvändigt att förlägga arbete i kombination med jour längre än 20 timmar för att 

verksamheten ska kunna upprätthålla god kvalitet. Det kan till exempel handla om tillgång 

till viss kompetens eller när det är nödvändigt för att säkerställa att brukarens rättigheter och 

friheter enligt lag. Ett beslut om avvikelse gäller under en begränsad tid, som längst tolv 

månader. Vid beviljad dispens sker omställning i schema omgående.  

2024-01-08 gjordes anpassningar i schema för att möta upp de nya direktiven om dygnsvila, 

arbetstid och jour enligt AB, Bilaga J. Det innebar kortare pass i scheman som medfört till en 

större personalgrupp runt brukaren där fler avbrott för personalbyten blivit aktuellt. 

Brukarens omfattande behov och behov av kontinuitet påverkas negativt. Våra brukare har 

enligt LSS rätt att leva som andra samt ha ett medbestämmande i när och hur han eller hon 

vill utföra olika aktiviteter/göromål i sin vardag utan att behöva anpassa sig efter 

personalens schema. Detta inskränker på brukarens rätt att planera sin vardag då 

anpassning måste göras till personalbyten, i flera fall begränsas spontanitet. För brukarens 

mående är det avgörande att ha en stabil personalgrupp som stannar över tid. Brukaren har 

omfattande behov och begränsingar i sin kommunikation vilket gör att brukaren är beroende 

av att ha personal med god kännedom om hens behov av stöd och hjälp. Missnöjet och oron 

yttrar sig i utåtagerande beteende hos brukaren idag. Vi ser en fara i nuvarande schema där 

vi gör stora inskränkningar i brukarens rättigheter och friheter som hen har rätt till enligt lag. 

Brukarens självbestämmande, integritet och inflytande över sin vardag påverkas negativt. 

Den enskilde ska i största möjliga utsträckning ges inflytande och medbestämmande över 

insatser som ges. Kommunen är skyldig att tillse att det finns den personal som behövs för 

att ge ett gott stöd och en god service och att omvårdnad ska kunna ges. I detta fall krävs 

kontinuitet och att personalen har specifik kompetens för att säkerställa att brukarens 

omsorg utförs med god kvalitet samt för att möjliggöra brukarens delaktighet. Av 5 §, lag om 

stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS), framgår att verksamhet enligt denna lag 

skall främja jämlikhet i levnadsvillkor och full delaktighet i samhällslivet för de personer 

som omfattas av lagen. Målet skall vara att den enskilde får möjlighet att leva som alla andra. 

Av 6 §, lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS), framgår att verksamhet 

enligt lagen ska vara av god kvalitet. Verksamheten ska vara grundad på respekt för den 

enskildes självbestämmanderätt och integritet. Den enskilde ska i största möjliga 
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utsträckning ges inflytande och medbestämmande över insatser som ges. Kommunen är 

skyldig att tillse att det finns den personal som behövs för att ge ett gott stöd och en god 

service och att omvårdnad ska kunna ges. Enligt Bilaga J kan 20 timmars arbetspass 

överstigas om det är nödvändigt för att säkerställa den enskildes rättigheter och friheter som 

följer av lag 

Omsorgsektionens sammantagna bedömning är att vi inte kan utföra en tillfredställande 

personlig assistans som säkerställer goda levnadsvillkor i befintlig schemaläggning och 

enligt de nya bestämmelserna i AB och Bilaga J. Vår rekommendation är att dispens beviljas 

för arbetspass upp till 24h. Beviljas dispens innebär det en ökad kontinuitet och högre 

kvalitet i verkställandet av insatsen. Schemaläggning kan ske med färre byten per dygn och 

arbetspassen kan fördelas på färre antal medarbetare som i sin tur är gynnande för brukaren 

i fråga.   

 

Förfarande vid begäran om dispens 

Beslut om att begära dispens ska fattas av kommunstyrelsen. MBL-förhandling inklusive 

riskbedömning ska genomföras innan en begäran om dispens. Kommunstyrelsens beslut om 

att begära dispens skickas tillsammans med övriga handlingar till SKR eller Sobona. Beslut 

om dispens fattas sedan av centrala parters arbetstidsnämnd.   

Barnkonventionen  

Ärendet rör personlig assistans till en vuxen person där det ej finns barn involverade.  

Ekonomisk påverkan 

De anpassningar som gjorts för att kunna följa rådande bestämmelser har lett till ökade 

personalkostnader då det behövs mer personal för att möjliggöra dygns- och veckovila för 

alla anställda. Beviljad dispens leder till en positiv ekonomisk påverkan utifrån 

personalkostnader. Vår bedömning av möjlighet till avvikelse i detta ärende har enbart 

utgått från brukarens behov, inte utifrån ett ekonomiskt perspektiv.   

Jämställdhetsperspektiv 

Alla beslut bygger på individens specifika behov och verkställs därefter. Att söka dispens 

görs utifrån att kunna möta de individuella behov som individen har och beaktar 

jämställdhetsperspektivet. 

Beslutsunderlag 

OU §21, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse KS/2024:233 

Uppgifter i samband med begäran om dispens 1 

Risk och konsekvensbeskrivning 

Förfarande vid begäran om dispens från Allmänna bestämmelser § 13 mom. 5 – cirkulär 

Protokoll MBL 
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Föredragning och debatt 

Verksamhetschef Torbjörn Georgsson föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Ekonomifunktionen 

info@skr.se  

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Tjänsteskrivelse 

Uppgifter i samband med begäran om dispens 1 

Risk och konsekvensbeskrivning 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen  

Status  

Avslutat 
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§ 91 Begäran om dispens från allmänna bestämmelser § 13 mom. 5 för 

personlig assistans med dygnspass KS/2024:235 

Kommunstyrelsens beslut 

• Begära dispens från Allmänna bestämmelser (AB) § 13 mom. 5, Bilaga J, i samband 

med arbetstidens förläggning för personlig assistans. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Jäv 

Ordförande Driton Bilalli (S) anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av 

ärendet. Leif Gustavsson (S) ersätter. 

Beslutsmotivering 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) ska verksamheten främja 

jämlikhet i levnadsvillkor och full delaktighet i samhällslivet. Brukarens självbestämmande, 

integritet och inflytande över sin vardag påverkas negativt av att den sammanlagda 

arbetstiden vid planerad förläggning av arbete i kombination med jour får vara högst 20 

timmar. Anpassningar har gjorts men verksamheten ser att det är nödvändigt att förlägga 

arbete i kombination med jour längre än 20 timmar för att kunna upprätthålla god kvalitet. 

För att kunna göra detta krävs att ett beslut om att begära dispens skickas till SKR eller 

Sobona för att centrala parters arbetstidsnämnd ska kunna besluta om dispens.  

Sammanfattning av ärendet 

I AB, Allmänna bestämmelser, regleras rätten till dygns- och veckovila. EU-direktivet 

beskriver sammanhängande dygnsvila om 11 timmar under varje 24-timmarsperiod. 

Medarbetare inom personlig assistans omfattas av AB och Bilaga J som reglerar 

jourtjänstgöring. Enligt den nya överenskommelsen kan arbetstid förläggas upp till 20 

timmar på Bilaga J, dör behovet finns.  

Vid behov kan dispens ges. För medarbetare inom personlig assistans som omfattas av 

Bilaga J kan arbetsgivaren besluta i vissa fall att den ordinarie arbetstiden kan uppgå till 

högst 24 timmar och därmed avvika från överenskommelsen om 20 timmar. Det handlar om 

ärenden där det är nödvändigt för att säkerställa den enskildes rättigheter och där inga 

andra rimliga åtgärder kan vidtas. Detta behov är identifierat för ärenden inom personlig 

assistans. MBL-förhandling genomförs med Kommunal under maj månad. Utan denna 

dispens ser vi fortsatt negativ påverkan på medarbetare och framförallt brukaren. 

Omsorgsektionen bedömer att det finns grund för att tillämpa avvikelse från AB, Bilaga J. 

Detta efter att överväganden gjorts med hänsyn till brukarens behov, välbefinnande och rätt 

till trygghet och ett självständigt liv enligt lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS).         
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Ärendet 

Från och med den 1 oktober 2023 har Sveriges kommuner och regioner gjort anpassningar av 

kollektivavtal till rådande EU-direktiv om dygnsvila för samtliga anställda. Det innebär att 

alla medarbetare måste ha minst 11 timmars sammanhängande vila varje 24-timmarsperiod, 

och arbetspass måste följas av vila. För anställda inom verksamheter med behov av arbete 

och jour nattetid gäller särskilda bestämmelser som regleras i Bilaga J, en bilaga till 

Allmänna bestämmelser (AB). De nya reglerna enligt Bilaga J träde i kraft 1 februari 2024 där 

det anges att den sammanlagda arbetstiden vid planerad förläggning av arbete i 

kombination med jour får vara högst 20 timmar. 

För medarbetare som omfattas av Bilaga J finns det en möjlighet för arbetsgivaren att besluta 

om avvikelse från obligatorisk vilotid och den sammanlagda arbetstiden om 20 timmar till 24 

timmar. Detta kan beviljas endast då inga andra rimliga åtgärder står till buds, det vill säga 

när det är nödvändigt att förlägga arbete i kombination med jour längre än 20 timmar för att 

verksamheten ska kunna upprätthålla god kvalitet. Det kan till exempel handla om tillgång 

till viss kompetens eller när det är nödvändigt för att säkerställa brukarens rättigheter och 

friheter enligt lag. Ett beslut om avvikelse gäller under en begränsad tid, som längst tolv 

månader. Vid beviljad dispens sker omställning i schema omgående.  

2024-01-08 gjordes anpassningar i schema för att möta upp de nya direktiven om dygnsvila, 

arbetstid och jour enligt AB, Bilaga J. Det innebar kortare pass i scheman som medfört till en 

större personalgrupp runt brukaren där fler avbrott för personalbyten blivit aktuellt. 

Brukarens omfattande behov och behov av kontinuitet påverkas negativt. Våra brukare har 

enligt LSS rätt att leva som andra samt ha ett medbestämmande i när och hur han eller hon 

vill utföra olika aktiviteter/göromål i sin vardag utan att behöva anpassa sig efter 

personalens schema. Detta inskränker på brukarens rätt att planera sin vardag då 

anpassning måste göras till personalbyten, i flera fall begränsas spontanitet. Brukaren har 

stort behov av förberedelser och har svårt att hantera förändringar. Avbrott i rutiner skapar 

hög stress och otrygghet. Missnöjet och oron yttrar sig i utåtagerande beteende hos brukaren 

idag. Vi ser en fara i nuvarande schema där vi gör stora inskränkningar i brukarens 

rättigheter och friheter som hen har rätt till enligt lag. Brukarens självbestämmande, 

integritet och inflytande över sin vardag påverkas negativt. Den enskilde ska i största 

möjliga utsträckning ges inflytande och medbestämmande över insatser som ges. 

Kommunen är skyldig att tillse att det finns den personal som behövs för att ge ett gott stöd 

och en god service och att omvårdnad ska kunna ges. I detta fall krävs kontinuitet och att 

personalen har specifik kompetens för att säkerställa att brukarens omsorg utförs med god 

kvalitet samt för att möjliggöra brukarens delaktighet. Av 5 §, lag om stöd och service till 

vissa funktionshindrade (LSS), framgår att verksamhet enligt denna lag skall främja 

jämlikhet i levnadsvillkor och full delaktighet i samhällslivet för de personer som omfattas 

av lagen. Målet skall vara att den enskilde får möjlighet att leva som alla andra. Av 6 §, lag 

om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS), framgår att verksamhet enligt lagen 

ska vara av god kvalitet. Verksamheten ska vara grundad på respekt för den enskildes 

självbestämmanderätt och integritet. Den enskilde ska i största möjliga utsträckning ges 

inflytande och medbestämmande över insatser som ges. Kommunen är skyldig att tillse att 
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det finns den personal som behövs för att ge ett gott stöd och en god service och att 

omvårdnad ska kunna ges. Enligt Bilaga J kan 20 timmars arbetspass överstigas om det är 

nödvändigt för att säkerställa den enskildes rättigheter och friheter som följer av lag. 

Omsorgsektionens sammantagna bedömning är att vi inte kan utföra en tillfredställande 

personlig assistans som säkerställer goda levnadsvillkor i befintlig schemaläggning och 

enligt de nya bestämmelserna i AB och Bilaga J. Vår rekommendation är att dispens beviljas 

för arbetspass upp till 24h. Beviljas dispens innebär det en ökad kontinuitet och högre 

kvalitet i verkställandet av insatsen. Schemaläggning kan ske med färre byten per dygn och 

arbetspassen kan fördelas på färre antal medarbetare som i sin tur är gynnande för brukaren 

i fråga.   

 

Förfarande vid begäran om dispens 

Beslut om att begära dispens ska fattas av kommunstyrelsen. MBL-förhandling inklusive 

riskbedömning ska genomföras innan en begäran om dispens. Kommunstyrelsens beslut om 

att begära dispens skickas tillsammans med övriga handlingar till SKR eller Sobona. Beslut 

om dispens fattas sedan av centrala parters arbetstidsnämnd.   

Barnkonventionen  

Ärendet rör personlig assistans till en vuxen person där det ej finns barn involverade.  

Ekonomisk påverkan 

De anpassningar som gjorts för att kunna följa rådande bestämmelser har lett till ökade 

personalkostnader då det behövs mer personal för att möjliggöra dygns- och veckovila för 

alla anställda. Beviljad dispens leder till en positiv ekonomisk påverkan utifrån 

personalkostnader. Vår bedömning av möjlighet till avvikelse i detta ärende har enbart 

utgått från brukarens behov, inte utifrån ett ekonomiskt perspektiv.   

Jämställdhetsperspektiv 

Alla beslut bygger på individens specifika behov och verkställs därefter. Att söka dispens 

görs utifrån att kunna möta de individuella behov som individen har och beaktar 

jämställdhetsperspektivet. 

Beslutsunderlag 

OU §22, 2024-05-16 

Tjänsteskrivelse KS/2024:235 

Uppgifter i samband med begäran om dispens 2 

Risk och konsekvensbeskrivning 

Förfarande vid begäran om dispens från Allmänna bestämmelser § 13 mom. 5 – cirkulär 

MBL Protokoll 
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Föredragning och debatt 

Verksamhetschef Torbjörn Georgsson föredrar ärendet och svarar på frågor.  

Beslutet skickas till 

Omsorgssektionen 

Ekonomifunktionen 

info@skr.se  

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Tjänsteskrivelse KS/2024:235 

Uppgifter i samband med begäran om dispens 2 

Risk och konsekvensbeskrivning  

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Avslutat 
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§ 92 TUAB fastighetsköp Ömmestorp 1:41 TUAB/2024:10 

Kommunstyrelsens beslut 

• TUAB köper fastighet Ömmestorp 1:41 till ett pris om 3,8 mnkr.  

• Hyr ut lokalerna till befintliga hyresgäster.  

Ärendet 

Tranemo Utvecklings AB har genomfört en utredning gällande köp av fastighet Ömmestorp 

1:41. Fastigheten är en industrifastighet och inrymmer totalt fem olika hyresgäster, varvid 

begreppet företagshotell är tillämpbart.  

En extern värdering och besiktning har genomförts.  

 

Tranemo Utvecklings AB har med säljaren skrivit en avsiktsförklaring som slår fast 

partnernas avsikt att ingå avtal om TUAB köper fastigheten till en summa om 3,8 mnkr. 

Avsiktsförklaring är endast gällande om erforderliga politiska beslut fattas. Det 

överenskomna priset för fastigheten är 3,8 mnkr, vilket ligger i linje med den värdering som 

gjorts. En nybyggnation av en liknande fastighet hade kostnad cirka 12–15 mnkr.  

 

Skicket i fastigheten speglar dess ålder. Lokalen är sliten och underhållsbehov föreligger. 

Dock bedöms inget akut behöva åtgärdas i det korta perspektivet utan fastighetens tekniska 

skick behöver arbetas in i en långsiktig underhållsplan.  

Hyresnivåerna bedöms uppgå till cirka 350 tkr/år efter nytecknade med säljare. 

Hyresnivåerna kommer över tid att ses över för spegla utvecklingen på 

fastighetsmarknaden.  

 

Fastigheten bedöms uppnå TUAB:s uppsatta avkastningskrav om 7,25% efter nytecknade 

hyresavtal med nuvarande ägare.    

 

Det är enligt TUAB:s ägardirektiv slutligen kommunstyrelsen som fattar beslut om TUAB 

ges tillåtelse att köpa fastigheten.  

Ekonomisk påverkan 

Köp av fastigheten skulle innebära en kostnad på 3,8 mkr, men även löpande intäkter från 

befintliga hyresgäster. 

Beslutsunderlag 

TF §37, 2024-05-22 

Tjänsteskrivelse 2024-05-03 

TUAB §33, 2024-05-14 
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Föredragning och debatt 

VD Konrad Fredh och vice VD Kajsa Montan föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

1e vice ordförande Niklas Gardewik (M), Kathleen Wireklev (M) och Brigitte Barenfeld (KD) 

yrkar på att ärendet återremitteras med uppdrag till förvaltningen om att utreda om 

tillbyggnad kan ske på tomten för att utöka antalet verksamheter liknande ett företagshotell. 

Om ärendet drivs igenom i nuvarande form är risken stor att ärendet överklagas. 

 

Ordförande Driton Bilalli (S) yrkar avslag till Gardewiks (M), Wireklevs (M) och Barenfelds 

(KD) yrkande.  

Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen på Gardewiks (M), Wireklevs (M) och Barenfelds (KD) 

yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

 

Omröstning begärs. 

Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång 

Ja-röst för Gardewiks (M), Wireklevs (M) och Barenfelds (KD) yrkande 

Nej-röst för Tranemo Forum ABs förslag 

Omröstningsresultat 

Med 5 ja-röster mot 8 nej-röster beslutar kommunstyrelsen enligt Tranemo Forum ABs 

förslag. 

 

Ledamot/tjänstgörande 

ersättare 

Ja-röst Nej-röst 

Lennart Haglund (C)  x 

Lena Eksberg (S)  x 

Bo Haarala (S)  x 

Eva-Karin Haglund (S)  x 

Emelie Romland (C)  x 

Viktoria Haraldson (C)  x 

Ana Alvarez Björk (L)  x 

Niklas Gardewik (M) x  

Kathleen Wireklev (M) x  

Brigitte Barenfeld (KD) x  

Johnny Letth (SD) x  

Anna Letth (SD) x  

Driton Bilalli (S)  x 
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Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status 

Avslutat 
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§ 93 Övergång av fordonspark TUAB TUAB/2024:9 

Kommunstyrelsens beslut 

• Placera fordonsparken för primärkommunen i Tranemo Utvecklings AB genom 

ägandeform för verkställande snarast.   

• Föreslår primärkommunen att återkomma med förslag på centraliserad 

fordonshantering för att uppnå synergieffekter i samband med verkställande.   

• Förvaltningen får i uppdrag att revidera Tranemo Utvecklings ABs bolagsordning 

samt de kommunala bolagens ägardirektiv med anledning av övergång av 

fordonspark. 

Jäv 

Johnny Letth (SD) och Anna Letth (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendet 

Tranemo Utvecklings AB fick i uppdrag 2024-01-08 § 5 av Tranemo Forum att utreda en 

placering av kommunens fordonspark i Tranemo Utvecklings AB för verkställande senast 

2025. 

 

Utredningen visar på att det skulle vara ekonomiskt fördelaktigt för kommunkoncernen att 

placera ägandet av fordonen i TUAB och att hantering och det praktiska utförandet av 

arbetet med fordonsparken fortsatt sker i inom primärkommunens förvaltning.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2024-04-18 

Utredning – Fordonspark 

TF §39, 2024-05-22 

TUAB §35, 2024-05-14 

TF §5, Fordonspark 

Föredragning och debatt 

VD för TUAB Konrad Fredh och vice VD Kajsa Montan föredrar ärendet och svarar på 

frågor. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar på att ge förvaltningen i uppdrag att revidera 

Tranemo Utvecklings ABs bolagsordning samt de kommunala bolagens ägardirektiv med 

anledning av övergång av fordonspark. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen på Haglunds (C) yrkande. Yrkandet bifalles. 
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Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status 

Avslutat 
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§ 94 Utredning - fastigheter externa hyresgäster TUAB/2024:8 

Kommunstyrelsens beslut 

• Beslutar att placera de i utredningen föreslagna fastigheterna i TUAB genom att 

köpeskillingen fastställs till det bokförda värdet plus momsersättning.  

• Tranemo Utvecklings AB övertar följande lån från den 2 januari 2025 från Tranemo 

kommun. Lånen återfinns hos Kommuninvest: KI_138 548, KI_137 057, KI_138 549. 
• Verkställande ska påbörjas snarast, ägandet övergår helt den 2/1-2025. 

Reservation 

Johnny Letth (SD) och Anna Letth (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendet 

Tranemo Utvecklings AB fick i uppdrag av Tranemo Forum AB 2024-01-08 § 4 att utreda en 

placering av kommunens fastigheter med externa hyresgäster placerade i Tranemo 

Utvecklings AB. Verkställande ska enligt beslutet ske senast 2025. 

 

Syftet med den föreslagna förändringen i utredningsuppdraget är att optimera den 

koncerngemensamma styrningen över externa fastigheter samt därtill dra fördelar för 

primärkommunen gällande ekonomiska drifts- och investeringskostnader.  

Utredningen är genomförd internt med bolagets och kommunens egna resurser. Stöd och 

vägledning har använts av externa parter. Utredningen innehåller information om de 

ekonomiska konsekvenserna, hyror, skatt, fastighetsdrift och underhåll, kapital och lån, 

borgensavgifter, avkastningskrav med mera.  

Slutsatsen är att det är positivt ur ett koncernperspektiv att placera fastigheter med externa 

hyresgäster i TUAB. Det skulle vara fördelaktigt för primärkommunen ur ett ekonomiskt 

perspektiv.  

Ekonomisk påverkan 

Nettoeffekten för primärkommunen beräknas till minst 4 mnkr/år ett och därefter beräknas 

nettoeffekten vara ännu högre. Dessutom påverkas primärkommunens investeringsbudget 

positivt eftersom medel för underhåll av fastigheterna inte behöver avsättas.  

 

Angående lån: 

KI_138 548       25 000 000 kr 

KI_137 057       60 000 000 kr 

KI_138 549       45 000 000 kr 

 

Totalt                 130 000 000 kr 
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Beslutsunderlag 

TF §40, 2024-05-22 

TUAB §36, 2024-05-14 

Tjänsteskrivelse 2024-04-18 

Utredning – fastigheter med externa hyresgäster 

Protokollsutdrag TFAB 2024-01-08 § 4 

PM AG-advokat Överlåtelse av fastigheter till bokfört värde 2024-03-

04(2098839.1)(2106072.1) 

PM skatt Tranemo Utvecklings AB 2024-03-01 EY 

PM skatt Tranemo Utvecklings AB 2024-05-06 EY 

TF §4, Fastigheter med externa hyresgäster 

Föredragning och debatt 

VD för TUAB Konrad Fredh och vice VD Kajsa Montan föredrar ärendet och svarar på 

frågor. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Niklas Gardewik (M), Kathleen Wireklev (M) och Brigitte Barenfeld (KD) yrkar bifall till 

Tranemo Forum ABs förslag. 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status 

Avslutat 
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§ 95 Styrelsearvoden Tranemo Utvecklings AB TUAB/2024:4 

Kommunstyrelsens beslut 

• Ärendet återremitteras till kommunfullmäktiges presidium. 

Jäv 

Kathleen Wireklev (M) anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av ärendet. 

Lina Chalhoub (C) ersätter. 

Ärendet 

Uppdraget som ordförande i Tranemo Utvecklings AB har med tiden inneburit en mer aktiv 

roll. Med bakgrunden i den smala organisation och avsaknaden av en tjänstepersonsstab 

involveras ordförande allt mer i det löpande arbetet.    

Vid genomförande av de utökade uppdragen som ligger för beslut där bolaget utökar 

förvaltat lokalyta från 32 000 kvm till ungefär 44 000 kvm (totalt 20 nya hyresgäster) tar över 

fyra brandstationer, köper ett företagshotell samt övertar 140 fordon kommer uppdragets 

omfång att öka betydligt.  

Med bakgrund i ovan föreslås en justering av arvodet till ordförande samt vice ordförande 

till en i nivå i likhet med Tranemo Bostäder AB enligt nedan. 

 

 
 

I dagsläget har ordförande enligt arvodesreglementet ett årsarvode på 6 % av grundnivån 

och vice ordförande har ett årsarvode på 3 % jämfört med Tranemo Bostäder där ordförande 

har 10 % och vice ordförande 5 %. 

 

(Grundnivån = inkomstbasbelopp x 12 x 0,85) 

Beslutsunderlag 

TF §41, 2024-05-22 

TUAB §37, 2024-05-14 

Tjänsteskrivelse om styrelsearvoden 

Förslag till beslut på sammanträdet 

2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar på att återremittera ärendet till 

kommunfullmäktiges presidium. 

Ersättning Nuvarande Ny

Ordförande 4 572 7 620

Vice ordförande 2 286 3 810
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Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen på Haglunds (C) yrkande. Yrkandet bifalles. 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktiges presidium 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Pågående 
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§ 96 Beredningsuppdrag Demokrati - och visionsberedningen, DVB -  

Översiktsplan KS/2020:585 

Kommunstyrelsens beslut 

• Antar förvaltningens yttrande avseende laglighet- ekonomi- och sakprövning som 

sitt eget. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Kommunfullmäktige gav Demokrati- och visionsberedningen i uppdrag 2020-11-23, § 149 att 

ta fram en Översiktsplan för Tranemo kommun.  

Varje kommun ska ha en aktuell översiktsplan, som omfattar hela kommunen. 

Översiktsplanen är inte bindande men ska ge vägledning för beslut om hur mark- och 

vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska användas, utvecklas och 

bevaras. Översiktsplanen har en central roll i kommunernas arbete att formulera strategier 

för en långsiktigt hållbar utveckling. Översiktsplanen ska visa hur kommunen tänker ta 

hänsyn till allmänna intressen samt hur riksintressen ska tillgodoses och hur 

miljökvalitetsnormer ska följas. Översiktsplanen har dessutom ett strategiskt perspektiv på 

omkring 15–20 år och kommer att gälla tills att ny översiktsplan antas av fullmäktige. 

Översiktsplanen ska omprövas (aktualitetsförklaring) varje ny mandatperiod. Tranemo 

kommuns nuvarande översiktsplan är beslutad 2010-09-27 och måste ersättas av en ny senast 

år 2024. 

 

Arbetet ska genomföras med utgångspunkt från Plan och Bygglagen samt Boverkets ÖP-

modell 2.1.  

Beredningen har arbetat fram en Översiktsplan genom vägledningsdebatt, partiförankring 

och en medborgardialog.  

Förvaltningen har behandlat beredningens förslag utifrån laglighet, ekonomi och 

sakprövning. 

Laglighet: Förvaltningens uppfattning är att inget i beredningens förslag står i strid med 

gällande lagstiftning. Översiktsplanen är framtagen utifrån bestämmelserna i Plan- och 

bygglagen samt boverkets ÖP-modell 2.1.  

Ekonomi: Översiktsplanen är ett övergripande styrdokument som ska visa hur kommunen 

tänker ta hänsyn till allmänna intressen samt hur riksintressen ska tillgodoses och hur 

miljökvalitetsnormer ska följas. Det är därför viktigt att planen används som en vägledning 

vid budget- och verksamhetsplaneringar.   

Sakprövning: Översiktsplanen går hand i hand med kommunens vision och strategiska plan 

och blir ett vägledande dokument i förvaltningens fortsatta arbete. Brukarens perspektiv har 
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belysts i genomförda medborgardialoger. Förvaltningen föreslår kommunfullmäktige att 

anta förslag till Översiktsplan för Tranemo kommun.  

Barnkonventionen  

Yttrande från förvaltningen gällande Tranemo kommuns översiktsplan har ingen påverkan 

ur ett barnrättsperspektiv. 

Jämställdhetsperspektiv 

Yttrande från förvaltningen gällande Tranemo kommuns översiktsplan har ingen påverkan 

ur ett jämställdhetsperspektiv. 

Beslutsunderlag 

AU §39, 2024-04-18 

Tjänsteskrivelse 2024-02-01 

Överlämningsdokument 

Antagandehandling Översiktsplan 

Antagandehandling Miljökonsekvensbeskrivning 

Antagandehandling Särskild sammanställning 

Antagandehandling Granskningsutlåtande 

Antagandehandling Bilaga 1 Fördjupning utvecklingsinriktning 

Antagandehandling Bilaga 2 Fördjupning Mark- och vattenanvändning 

Antagandehandling Bilaga 3 Fördjupning kartmaterial LIS 

Antagandehandling Bilaga 4 Vindbruksplan 

Överlämningsprotokoll – Översiktsplan Tranemo kommun 

Yttrande från KFs presidie 

Digital översiktsplan www.tranemo.se/op  

Föredragning och debatt 

Kanslichef Kajsa Montan föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Pågående 
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§ 97 Årlig redovisning av partistöd 2023 KS/2024:125 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Godkänner samtliga partiers redovisningar av användandet av partistöd för 2023 och 

betalar ut partistöd till dessa partier enligt beslutade regler. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Redovisningen av utbetalt partistöd ska vara skriftlig och inlämnad via kommunens e-tjänst 

”Redovisning av partistöd” senast vid mars månads utgång för att utbetalas senast i juni 

månads utgång. Redovisningen ska avse perioden 1 januari till 31 december föregående år 

och visa att partistödet använts för det ändamål som anges i 4 kap 29 § första stycket i 

kommunallagen. Till redovisningen ska även en granskningsrapport lämnas in från en 

utsedd granskare. 

Om ett parti inte har lämnat in en redovisning och granskningsintyg till kommunstyrelsen 

inom angiven tid för föregående år, är partiet inte berättigad till partistöd för nästkommande 

år. Detta gäller dock enbart under förutsättning att fullmäktige har beslutat att inget 

partistöd ska utgå till partier som inte redovisar i enlighet med gällande regler.  

Följande underlag efterfrågas i samband med redovisningen från alla partier, 

- Partiets organisationsnummer 

- Redovisning av aktiviteter och kostnader (hur partistödet använts) 

- Granskningsrapport av utsedd granskare 

- Föreningens stadgar  

Protokollsutdrag som visar: 

- Vald styrelse 

- Valda revisorer 

- Föreningens firmatecknare 

- Föreningens Bg/PG-nummer 

- Utsedd granskare 

I Kommunallagen (2017:725) 4 kap. 31 § andra och tredje stycket anges ” En av mottagaren 

utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen ger en rättvisande bild av hur 

mottagaren använt partistödet. Granskarens rapport över granskningen ska bifogas i 

redovisningen. Fullmäktige får besluta att stöd inte ska betalas till ett parti som inte lämnar 

redovisningen och granskningsrapport enligt första och andra stycket.” 

Redovisningarna har nu granskats av förvaltningen och redovisningen ser ut som följande; 

 

Centerpartiet 

Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen.  
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Socialdemokraterna 

Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen.  

 

Kristdemokraterna 

Alla begärda under har lämnats in tillsammans med redovisningen. 

 

Liberalerna 

Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen.  

 

Moderaterna 

Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen.  

  

Miljöpartiet de gröna 

Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen.  

 

Vänsterpartiet 

Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen. 

 

Sverigedemokraterna 

Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen.  

Barnkonventionen  

Kommuner får ge ekonomiskt bidrag eller annat stöd till politiska partier för att stärka deras 

ställning i demokratin. En redovisning av hur partistöden nyttjas säkerställer för alla 

samhällets invånare, vuxna som barn, att skattefinansierade medel används på riktigt sätt.  

Ekonomisk påverkan 

Godkänns redovisningen av partistöd kommer partistöd för 2024 utbetalas enligt antaget 

reglemente för grundstöd och mandatstöd. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Stödet från kommunen grundas i likabehandlingsprincipen och mandatfördelningen. 

Beslutsunderlag 

AU §40, 2024-04-18 

Tjänsteskrivelse 2023-04-04 

Regler för partistöd 

Samtliga partiers redovisning 
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Beslutet skickas till 

Samtliga gruppledare 

Ekonomifunktionen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 98 Årsredovisning 2023 för Kommunassurans Syd Försäkrings AB 

KS/2024:176 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Godkänner årsredovisning 2023 för Kommunassurans Syd Försäkrings AB 

• Godkänner att Kommunassurans Syd Försäkrings AB under 2023 har bedrivit sin 

verksamhet utifrån de fastställda ändamålen och inom ramen för de kommunala 

befogenheterna.  

• Beviljar ansvarsfrihet för Kommunassurans Syd Försäkrings AB styrelse 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Kommunassurans startade sin verksamhet under 2005 och ägs av 73 stycken kommuner och 

ett kommunalförbund. Syftet med bolaget är att delägarna alltid erhåller ett 

försäkringsskydd, utgör en konkurrent till befintlig marknad och stimulerar delägarna i 

deras skateförbyggande arbete.  

Årets resultat före skatt uppgår till 22,6 mkr. Orealiserade värdeförändringar på 

placeringstillgångar var för året något positiv (+ 100 mkr) att jämföra med 2022 då 

värdeförändringen var - 33,3. 

Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen årligen pröva om den verksamhet som 

kommunens aktiebolag under föregående kalenderår har bedrivit varit förenlig med det 

fastställda ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.  

Kommunassurans styrelse gör i det särskilda uttalandet bedömningen att bolaget har 

bedrivits och utvecklats i enlighet med ändamålet med verksamheten och inom de 

kommunala befogenheterna. Revisionen och lekmannarevisorerna gör bedömningen att 

bolagets verksamhet har skötts på ett tillfredsställande sätt utifrån ett ekonomiskt 

perspektiv. Lekmannarevisorerna bedömer även att verksamheten bedrivits utifrån 

fastställda ägardirekt och inom de kommunala befogenheterna samt att den interna 

kontrollen varit tillräcklig.   

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  
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Beslutsunderlag 

AU §48, 2024-05-02 

Tjänsteskrivelse om årsredovisning 2023 för Kommunassurans Syds Försäkrings 

Årsredovisning 2023 Kommunassurans, signerad 2024-03-21 

Revisionsberättelse 2023, Kommunassurans 

Granskningsrapport 2023 från Lekmannarevision i Kommunassurans, signerad 2024-03-21 

Uttalande av Kommunassurans styrelse 

Beslutet skickas till 

Kommunassurans  

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 99 Årsredovisning 2023, Tolkförmedling Väst (TFV) KS/2024:182 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

• Godkänner årsredovisning 2023 för Tolkförmedling Väst 

• Beviljar ansvarsfrihet för styrelsen och dess ledamöter. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Jäv 

Eva-Karin Haglund (S) anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av ärendet. Leif 

Gustavsson (S) ersätter. 

Ärendet 

Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund som består av totalt 43 medlemskommuner 

och dess ändamål är att tillgodose medlemmarnas behov av språktolk. Förbundet finansieras 

av intäkter från de tjänster som medlemskommunerna köper enligt självkostnadsprincipen.  

Årets resultat uppgår till -250 tkr, vilket kan jämföras med budgeterat nollresultat. Att 

resultatet är negativt beror främst på färre utförda uppdrag än budgeterat. I och med det 

negativa resultatet uppfylls inte balanskravet 2023, men underskottet kommer att 

omhändertas i budgetarbetet för år 2025. Från tidigare år finns inga underskott att återställa. 

Direktionen har fastställt att eget kapital ska vara lägst 22 mnkr. Efter att direktionen 

godkänt årsredovisningen beslutas om eventuell återbetalning av eget kapital till 

förbundsmedlemmarna. För att kunna göra en återbetalning krävs ett eget kapital om minst 

27 mnkr. Med anledning av att utfallet inte var klart för ett antal juridiska ärenden beslutade 

direktionen att inte göra någon återbetalning under 2023 trots att egna kapitalet översteg 27 

mnkr. 

Revisionen bedömer att verksamheten bedrivits på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 

synpunkt tillfredsställande sätt. Räkenskaperna är i allt väsentligt rättvisande och den 

interna kontrollen har varit tillräcklig. Sammantagen bedömning är att resultatet enligt 

årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som direktionen 

uppställt. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 
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Beslutsunderlag 

AU §49, 2024-05-02 

Tjänsteskrivelse 2024-04-09 

Årsredovisning 2023 Tolkförmedling Väst 

Revisionsberättelse Tolkförmedling Väst 

Sakkunnigas yttrande Tolkförmedling Väst 

Tjänsteutlåtande Tolkförmedling Väst 

Internkontrollrapport Tolkförmedling Väst 

Protokollsutdrag Tolkförmedling Väst 

Förbundsordning 2024-01-01 Tolkförmedling Väst 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Ekonomifunktionen 

Tolkförmedling Väst 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Kommunfullmäktige 
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§ 100 Anmälan om kränkningar till huvudman 2024 KS/2024:34 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner redovisningen av inkomna anmälningar av kränkning till huvudmannen.  
 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Skolans arbete mot diskriminering och kränkande behandling regleras i skollagen. Följande 

paragraf beskriver vad som gäller:  

”En lärare, förskollärare eller annan personal som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig 

ha blivit utsatt för kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till 

rektorn. En rektor som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig ha blivit utsatt för 

kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till huvudmannen. 

Huvudmannen är skyldig att skyndsamt utreda omständigheterna kring de uppgivna kränkningarna 

och i förekommande fall vidta de åtgärder som skäligen kan krävas för att förhindra kränkande 

behandling i framtiden.” Skollagen 2010:800 6 kap. 10 §  

Huvudmannens ansvar att utreda och åtgärda är i Tranemo kommun delegerat till rektor 

och bitr. rektor. Detta redovisas separat som delegationsbeslut.  

Ärendet 

Lärandesektionen redovisar anmälningar om kränkning som har inkommit under december, 

januari och februari månad. Från 2022 redovisas endast utförligare sammanställning och 

analys av de kränkningsärenden som inkommit under läsåret efter läsårsslut. Antal 

kränkningar redovisas per månad, för att underlätta jämförelse med tidigare år. I texten 

nedan redovisas: 

De fyra anmälningar som inkommit under december månad.  

De åtta anmälningar som inkommit under januari månad.  

De åtta anmälningar som inkommit under februari månad.  

Totalt har tjugo anmälningar har inkommit, varav fem med diskrimineringsgrund. 

Tio av de elever som utsatts är flickor, tio är pojkar. 

Av de elever som utsatt andra elever för kränkningar är sexton pojkar, två flickor. 

Två av kränkningsanmälningarna rör skolpersonal.  

Av kränkningarna är elva fysiska, sex psykiska, elva muntliga. I flera fall har eleven utsatts 

för fler än en typ av kränkning vid tillfället. 

Fem av kränkningarna har skett under lektionstid, elva under rast, två i samband med 

skolstart/avslut, två under fritiden.  

I samtliga anmälda fall har kränkning konstaterats i utredningen. 
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Av de kränkningar som har diskrimineringsgrund har en diskrimineringsgrunden sexuell 

läggning, en kön, en religion, en funktionsvariation, en har diskrimineringsgrunderna kön 

och sexuell läggning. 

Av de kränkningar som anmälts har tio skett i åk F-6, fem i åk 7–9, fem i gymnasieskolan.  

Barnkonventionen  

Alla barn och elever ska känna sig trygga och respekterade för den person som de är. Detta 

är reglerat i såväl barnkonventionen som skollagen. Rutinerna för anmälan och utredning av 

kränkningar och diskriminering är en del av Lärandesektionens trygghetsarbete, 

sammantaget syftar till att uppnå trygghet och trivsel för alla barn och elever i 

verksamheten.   

Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan 

Jämställdhetsperspektiv 

Skolans arbete för jämställdhet omfattar bland annat elevers lika rättigheter och möjligheter oavsett 

könstillhörighet. Skolan ska synliggöra och motverka könsmönster som begränsar elevers lärande, val 

och utveckling. Ett aktivt jämställdhetsarbete är en del i att skolans verksamhet ska vila på en 

demokratisk grund och respektera människors lika värde. 

Över tid sker kränkningar i huvudsak av pojkar. Både pojkar och flickor utsätts för 

kränkningar.  

Under den redovisade perioden är tio av de elever som utsatts är flickor, tio är pojkar. 

Av de elever som utsatt andra elever för kränkningar är sexton pojkar, två flickor. 

Två av kränkningsanmälningarna rör skolpersonal. En av de utsatta eleverna är en flicka, 

ärendet har diskrimineringsgrund religion. Den andra utsatta eleven är en pojke. Båda 

ärendena har hanterats skyndsamt. 

Beslutsunderlag 

LU §18, 2024-04-18 

Tjänsteskrivelse 2024-03-22 

Beslutet skickas till 

Lärandesektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Pågående 
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§ 101 Valärende - Avsägelse från Maddelien Andersson (KD) för 

samtliga politiska uppdrag KS/2024:164 

Kommunstyrelsens beslut 

• Utser EmmaCharlotta Magnusson (KD) till ny ersättare i budgetutskottet. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Maddelien Andersson (KD) har 2024-03-25 inkommit med en skrivelse där hon begär att bli 

entledigad från sina politiska uppdrag. 

Beslutsunderlag 

KS §77, 2024-04-29 

Avsägelse från Maddelien Andersson (KD) 

KS §58, 2024-03-28 

KF §63, 2024-04-18 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Brigitte Barenfeld (KD) föreslår EmmaCharlotta Magnusson (KD) till ny ersättare i 

budgetutskottet.  

Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen på Barenfelds (KD) förslag. Förslaget bifalles. 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Kanslifunktionen 

Lönefunktionen 

Status 

Pågående 
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§ 102 Information från förvaltningen KS/2024:1 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar förvaltningens information 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Förvaltningens information till kommunstyrelsen 

Tranemo förbättrar företagsklimatet ytterligare 

Redan förra året klättrade Tranemo kommun rejält i Svenskt Näringslivs ranking över 

kommer med ett bra företagsklimat. Årets ranking är ännu inte sammanställd men resultaten 

av enkätsvaren visar att Tranemo förbättrar sitt företagsklimat ytterligare. Det 

sammanfattande omdömet ligger på 3,74 poäng vilket är en bra bit över de 3,47 poäng som 

är snittet för Sverige som helhet. 

De områden där kommunen lufter sig är framförallt dialog mellan politiker och företagare, 

företagens och tjänstepersonernas engagemang och förståelse samt företagen. Vi blir också 

bättre i samverkan mellan skola och näringsliv och information ut till företagen.  

Det vi behöver förbättra är förståelse för upphandling, handläggningstider för Bygg och 

miljö, skapa förutsättningar för fler bostäder samt arbeta mer ihop med företagen för att 

hindra brottslighet. 

Digitaliseringsinsats för Omsorgssektionen  

Omsorgssektion hade förmånen att 13 den maj få besök av Karin Brodén, post doktor och 

lektor 

i informatik vid Centrum för tjänsteforskning (CTF) vid Karlstads universitet. 

Hon säger bland annat ”Sätt medarbetarna i fokus när digitala verktyg införs”.  

Förmiddagen ägnades åt forskningsresultat men mycket samtal i gruppen kring varför vi 

behöver digitalisering och vad betyder det för oss inom välfärdsområdet. 

Kompetensförsörjningskrisen kräver nya arbetssätt och metoder. 

Vi behöver ersätta det analoga till digitala verktyg exempelvis från skrivna formulär till e -

tjänster. Men för att klara omställningen behöver man en struktur och organisation men inte 

minst behövs modiga och motiverade medarbetare och chefer som tänker kreativa idéer- 

som vågar drömmar om förändringens innehåll. 

Utbildning av säkerhetsskyddschefer i kommunen 

Två personer på servicesektionen utbildar sig just nu till säkerhetsskyddschefer. 

Lagstiftningen på området skärptes för några år sedan och håller just nu på att 

implementeras. Säkerhetsskydd är det som kommuner, företag och myndigheter arbetar 

med som berör Sveriges säkerhet. Säkerhetschefens ansvar är att ta fram en 
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säkerhetsskyddsanalys för att få fram om det finns säkerhetskänsliga verksamheter eller 

skyddsobjekt i kommunen och därefter upprätthålla rätt säkerhet inom fysisksäkerhet, 

personalsäkerhet och informationssäkerhet. För Tranemo kommuns del innebär det att vi 

behöver revidera vår säkerhetsskyddsanalys och därefter beslut om eventuella lämpliga 

säkerhetsåtgärder.  

Kommunen arbetar med kontinuitetshantering  

Grunden till kommunens civila beredskap är kontinuitetshantering. Det innebär att 

förbereda så att kommunen skall fungera på en acceptabel nivå även vid en 

samhällsstörning. Generellt sett är kontinuitetshantering något som kommuner i Sverige inte 

har prioriterat, men i samband med en oroligare omvärld och Sveriges inträde i Nato har 

frågan blivit högaktuell.  

Just nu pågår ett stort arbete med kontinuitetsplanering på samtliga nivåer inom Tranemo 

kommun. En del i detta är att köpa in en digital modul för att samla informationen samt få 

en struktur över all information. Modulen kommer även påskynda det pågående arbetet 

inom kontinuitetshanteringen då det blir enkelt att se vart stöttning i arbetet behövs.    

Tranemo är en barnvänlig kommun 

En ny sammanställning från Länsförsäkringar har kartlagt Sveriges mest barnvänliga 

kommuner, sett ur barnens perspektiv. Resultaten visar att barnen i Vellinge bor i landets 

mest barnvänliga kommun, tätt följt av Lidingö och Danderyd som hamnar på andra 

respektive tredje plats. Tranemo kommun hamnar på plats 16 av 290 kommuner. Generellt 

visar undersökningen att det är bäst för barnen där det är dyrast att bo, men här går 

Tranemo mot strömmen med relativt låga huspriser. 

I undersökningen har Länsförsäkringar identifierat, analyserat och vägt samman 14 

variabler, som sammantaget avspeglar hur barnvänliga olika kommuner är för barnfamiljer 

utifrån barnens perspektiv. De 14 variablerna avspeglar kommunernas erbjudande inom 

fritid och idrott, skola samt trygghet. 

Sommarlovskola får elever i årskurs 8 och 9 

Tranängskolan erbjuder de elever i åk 8 och 9 som riskerar att inte bli behöriga till 

gymnasiets yrkesprogram att gå på lovskola.  

För årskurs 9 pågår lovskolan den 14 juni till den 19 juni och för årskurs 8 pågår lovskolan 

från den 17 juni till den 19 juni. 

Under dessa dagar bjuder skolan på lunch (ej torsdag vid prövning), samt skolskjuts om 

behov finns. De elever som har anslutningsbuss till linjetrafikplats eller inte har skolkort 

måste ansöka om det nedan.  

Lovskolan är obligatorisk om man anmält sig. Är man anmäld har man närvaroplikt alla 

dagar. 
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Färdigutbildade jämställdhetsambassadörer 

Nu har jämställdhetsambassadörerna haft det fjärde och därmed sista utbildningstillfället 

med Ann-Katrine Roth. Arbetet tar inte slut här utan det som händer härnäst är att alla 

jämställdhetsambassadörer ska träffa kommunledningen den 3 juni. Ambassadörerna 

kommer att presentera vad utbildningen gett samt att de diskuterar med kommunledningen 

vad de ser som viktigt för att vårt jämställdhetsarbete ska utvecklas för att ge resultat. 

Tillsammans med respektive sektionschef kommer arbetet fortsätta till hösten. Förvaltningen 

har även kontakt med Handelshögskolan i Stockholm för att undersöka möjligheterna till 

följeforskning på vårt arbete lokalt här i Tranemo kommun. 

Information i korthet 

Gallring på Hofsnäs färdig 

Gallring och röjning på kommunens mark i Hofsnäs som påbörjades i februari månad är i 

dagarna slutförd. 

Totalt berördes 35 hektar av åtgärden fördelat på områdena Järnåldern, Udda, Skogen och 

Marieberg. Ett omfattande och väldigt stort projekt som boende har uppskattat.  

 

Ta ansvar – gör din röst hörd! 

Förtidsröstningen till EU-valet pågår nu och fram till och med 9 juni på flera orter i 

kommunen. På Biblioteket, centralen Tranemo är röstmottagning öppet varje dag till och 

med 9 juni. 

Mer information om valet på www.tranemo.se/euvalet 

 

Vi fortsätter marknadsföra industrimark 

Tranemo kommuns säljbara industrimark är nu med på den internationella databasen 

Business Swedens ”Site Finder” Site finder (arcgis.com) . Sedan tidigare har marken även 

funnits att hitta i Objektvision. 

 

Studieresa till Borås 

Under vecka 22 åker niorna till Borås för att besöka Textilmuseet samt No limit. 

 

Möjlighet att köpa dator 

Elever som slutar 9:an har möjlighet att köpa ut datorn som eleven använt under högstadiet. 

Datorn är en Chromebook och är möjlig att köpa ut för 250 kr. Återlämning av datorer som 

inte köps ut görs under vecka 23. 

 

Mural är klar 

Nu står barnens Mural klar på Tranemo sim- & idrottshall, ett fantastiskt skapande skola-

projekt där barnen tar ägande av sin närmiljö med färg och form. Efter sommaren hoppas vi 

ha en tryckt bok av historien till bilderna.  

Läs mer på www.tranemo.se/kulturiskolan 
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Funkisfestival på Glasets hus 

Vi har genomfört, för tredje året i rad, Funkisfestival med funkisshow i Glasets hus, ett 

samarbete mellan förvaltningen och föreningen Kultur 1740. 

Läs mer på www.tranemo.se/funkisfestivalen 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse om information från förvaltningen till kommunstyrelsen maj  

Föredragning och debatt 

Kommundirektör Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Slutinstans 

Kommunstyrelsen 

Status  

Pågående 
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§ 103 Delegeringsbeslut KS/2024:76 

Kommunstyrelsens beslut 

• Godkänner redovisningen av delegeringsbeslut i enlighet med utskickade 

handlingar. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsens har beslutat att till kommunstyrelsens ordförande, utskott och 

tjänstepersoner delegera viss beslutanderätt i enlighet med kommunstyrelsens 

delegationsordning. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

Delegeringsbeslut Personal april 

Delegeringsbeslut BAB april 2024 

Delegeringsbeslut FN SoL april 

Delegeringsbeslut IFO april 

Delegeringsbeslut LSS april 

Delegeringsbeslut ÄO april 

Delegeringsbeslut Färdtjänst april 

Delegeringsbeslut KS-UPH-HR 2024-05-20 

Status 

Pågående 
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§ 105 Rapport från utskotten KS/2024:21, KS/2024:26, KS/2024:5 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande utskottsprotokoll; 

- Protokoll BU 2024-04-22 signerat 

- Protokoll BU 2024-04-23 signerat 

- Protokoll LU 2024-04-18 signerat 

- Protokoll AU 2024-05-16 

Föredragning och debatt 

Utskottsordföringarna Driton Bilalli (S), Emelie Romland (C) och Viktoria Haraldson (C) 

föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Status 

Pågående 
 

  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

: b
a4

c3
1d

b-
9d

65
-4

98
4-

91
d3

-c
a9

db
90

48
76

6



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2024-05-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 55 

 

§ 106 Övriga protokoll KS/2024:6, TUAB/2024:7 

Kommunstyrelsens beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunstyrelsen delges följande protokoll; 

- Boråsregionen Direktionsprotokoll 2024-04-26 

- Protokoll TUAB 2024-05-14 signerat 

Status 

Pågående 
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§ 107 Övrigt - Initiativärende KS/2024:271, KS/2024:272 

Kommunstyrelsens beslut 

• Initiativärendet om väntsal avslås. 

• Initiativärendet om uppsikt av verksamheterna i de kommunala bolagen avslås. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Johnny Letth (SD) har inkommit med två initiativärenden som lyder; 

 

Initiativärende om väntsal i Tranemo 

Med anledning av Lövstagatan 2, 

Lokalerna som hyrs ut i andra hand har brukats till att gynna/ar enskild näringsidkare. 

Kommuninvånare har ingen plats att undvika väder och vind i väntan på buss. 

Till följd av ovanstående information föreslår Sverigedemokraterna Kommunstyrelsen 

besluta, 

Att snarast reglera oegentligheterna samt att ombesörja väntsal till kommuninvånarna. 

 

Initiativärende om uppsikt av verksamheterna i de kommunala bolagen 

Med anledning av kommunala bolag. 

Ett stort antal fel har gjorts i de kommunala bolag, därför efterfrågar en redogörelse för hur 

kommunstyrelsen ska hantera detta. 

Till följd av ovanstående information föreslår Sverigedemokraterna Kommunstyrelsen 

besluta, 

Att snarast genomföra uppsikt över verksamheterna i aktuella bolag. 

Beslutsunderlag 

KS/2024:271 Initiativärende om väntsal i Tranemo 

KS/2024:272 Initiativärende om uppsikt av verksamheterna i de kommunala bolagen 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Driton Bilalli (S) yrkar avslag till initiativärendet om väntsal. 

Ordförande Driton Bilalli (S) yrkar avslag till initiativärendet om uppsikt av verksamheterna 

i de kommunala bolagen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer initiativärendet om väntsal med bifall mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår initiativärendet. 

 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

: b
a4

c3
1d

b-
9d

65
-4

98
4-

91
d3

-c
a9

db
90

48
76

6



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 

2024-05-30 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 57 

 

Ordförande ställer initiativärendet om uppsikt av verksamheterna i de kommunala bolagen 

med bifall mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår initiativärendet. 

Status 

Avslutat 
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Plats   Forumsalen i Tranemo 


Tid   13:00 – 16:00  


 


Närvarande Beslutande  


Driton Bilalli (S), ordf. §§83–89, §§92–107 


Niklas Gardewik (M), 1e vice ordf. 


Lennart Haglund (C), 2e vice ordf. 


Eva-Karin Haglund (S) §§83–98, §§100–107   


Lena Eksberg (S) 


Bo Haarala (S), ers. 


Emelie Romland (C) 


Viktoria Haraldson (C) 


Ana Alvarez Björk (L) §§83–103 


Kathleen Wireklev (M) §§83–94, §§96–103 


Brigitte Barenfeld (KD) 


Johnny Letth (SD) 


Anna Letth (SD), ers. 


Leif Gustavsson (S), ers. §§90–91, §99, §§104–107 


Lina Chalhoub (C), ers. §95, §§104–107   


Icke tjänstgörande ersättare  


Leif Gustavsson (S) 


Lina Chalhoub (C) 


Jonas Kristiansen Adelsten (S) 


Gunilla Blomgren (L) 


   


Övriga närvarande Kajsa Montan, kanslichef 


  Carita Brovall, kommundirektör 


  Julio Garcia Atterström, sektionschef 


  Kristina Ström, sektionschef 


  Tomas Appelkvist, fastighetschef 


  Torbjörn Georgsson, verksamhetschef 


  Linda Ruergård, HR-chef 


  Konrad Fredh, ekonomichef 


  Patrik Westerlund, utvecklingschef 


 


Paragrafer  § 83-§ 107 


Utses att justera  Niklas Gardewik (M) §§83–89, §§92–107, Lennart Haglund (C) §§90–91 
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§ 83 Uppdrag - Björkhagen KS/2023:96 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Grindar ska rapporteras i enlighet med Regler för investeringsprojekt, partneringentreprenad och 


traditionell entreprenad, se bifogat dokument. 


Grind 1 och grind 2 handlar om förstudien. Att förstudien ska beställas och att den är klar. 


Dessa Grindar utgår i detta ärende eftersom förstudie med behov med mera har gjorts i 


ärende KS/2021:529, i den då aktuella partneringentreprenaden.  


Rapportering Grind 3: 


Samhällsektionen gör ett avrop från ADDAS upphandling ”Förskolebyggnader 2018”, i 


enlighet med politiskt beslut.  


Beställning av projektering dateras 2024-01-19. Projektering genomförs av Skanska då det var 


det alternativ som stämde mot detaljplanen för tomten och var mest ekonomiskt fördelaktigt 


inom Addas avtal, se bifogad Grind 3 (T). 


Barnkonventionen  


Rapportering av grind 1–3 har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Rapportering av grind 1–3 har ingen ekonomisk påverkan. 


Jämställdhetsperspektiv 


Rapportering av grind 1–3 har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §38, 2024-04-18 


Tjänsteskrivelse 2024-04-03 


Grind 3 (T) 


Regler för investeringsprojekt, partneringentreprenad och traditionell entreprenad 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Kristina Ström och fastighetschef Tomas Appelkvist föredrar ärendet och svarar 


på frågor. 
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Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 84 Björkhagen - ekonomisk uppföljning och kalkyl för byggnation 


KS/2023:96 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar bifogad kalkyl för byggnation av Björkhagens förskola. 


• Godkänner redovisning av grind 4 inklusive projektrapporten, enligt regler för 


investeringsprojekt partneringentreprenad och totalentreprenad.  


• Beslutar att omfördela 2 mnkr i investeringsbudget från posten projekteringsmedel 


till Björkhagens förskola och fastställer den totala budgeten till 37 mnkr.  


• Kostnad för konstnärlig utsmyckning hanteras i särskild post i 2025 års 


investeringsbudget. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Reservation 


Johnny Letth (SD) och Anna Letth (SD) reserverar sig mot beslutet. 


Beslutsmotivering 


Standard och kvalité ska vara lika andra nyare förskolor i kommunen och de ska även vara 


utrustade med tillagningskök enligt Kommunfullmäktige beslut 2023-09-21 § 124.  


Ärendet 


Ny förskola ska uppföras på fastighet Skogarp 1:208.  


Förskolan ska byggas med 4 avdelningar och enligt tidigare beslut i kommunfullmäktige ska 


den helst byggas med tillagningskök.  


Ett avrop har gjorts från ADDA avseende förskola med 4 avdelningar och i deras koncept 


ingår endast mottagningskök. 


I detaljprojektering har man anpassat huset till Dalstorps och Tranemo kommuns 


förutsättningar. Det handlar bland annat om tekniska detaljer som taggsystem i stället för 


nycklar och brandlarm i byggnaden. Dessutom har vi även projekterat enligt 


kommunfullmäktiges beslut med tillagningskök som alternativ.  


Efter detaljprojektering har vi tagit fram en kalkyl som bygger på kostnader om 37 mnkr för 


projektet.  


Förvaltningen föreslår att kalkylen noteras i detta skede eftersom det i enlighet med 


regelverket är ekonomichefen som godkänner/inte godkänner kalkylen och detta ska då 


rapporteras i grind 5. 


Rapportering Grind 4: 







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2024-05-30 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 7 


 


I Regler för investeringsprojekt, partneringentreprenad och traditionell entreprenad anges ”G4 (T) 


Efter projektering sammanställs en projekteringsrapport. Denna ska innehålla underlag för 


upphandling, en skarp budgetkalkyl och verifikation på projektmål”.  


 
Projekteringen är genomförd och grind 4 rapporteras därför nu, se bifogad Rapportering av 


grind 4. 


Förvaltningen föreslår att redovisningen av grind 4 godkänns. 


Barnkonventionen  


Att bygga en ny förskola i Dalstorp har en positiv inverkan ur ett barnrättsperspektiv.  


Ekonomisk påverkan 


Investeringsbudgeten för projektet är 35 mnkr, kalkylen som redovisas bygger på kostnader 


om 37 mnkr. De 2 mnkr som överstiger investeringsbudgeten omfördelas från andra projekt, 


detta redovisas i rapporteringen av tertial 1.  


Jämställdhetsperspektiv 


Beslutet har ingen inverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  


Beslutsunderlag 


AU §65, 2024-05-22 


Tjänsteskrivelse 2024-05-13  


Projekt kalkyl 2024-05-15 


Rapportering av Grind 4, Björkhagens förskola 


Projekteringsrapport Björkhagens förskola 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Kristina Ström och fastighetschef Tomas Appelkvist föredrar ärendet och svarar 


på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Ekonomifunktionen  


Slutinstans 


Kommunstyrelsen  


Status  


Avslutat 
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§ 85 Remiss Betänkandet Areella näringar vid vatten (SOU 2023:103) 


KS/2024:110 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner remissvar.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Bakgrund 


Den 17 mars 2022 gav regeringen Miljödepartementet i uppdrag att se över undantaget från 


strandskyddet för de areella näringarna. Uppdraget har varit att föreslå lagändringar och 


andra åtgärder som moderniserar och förtydligar undantagsbestämmelsen från 


strandskyddet i 7 kap. 16 § 1 p miljöbalken. Detta ska ske i syfte att säkerställa att 


undantagsbestämmelsen tar tillräcklig hänsyn till de varierande förutsättningar som i dag 


råder för olika näringsidkare inom de areella näringarna och att den ser till behoven av att 


förbättra förutsättningarna för näringarnas utveckling, särskilt för småskaliga lantbrukare. 


Förslagen ska även bidra till att uppnå livsmedelsstrategins mål om ökad 


livsmedelsproduktion och hållbar utveckling i hela landet. 


 


Yttrande 


Det svenska strandskyddet är en grundkloss i att uppnå möjligheten till hållbar utveckling 


likväl på landsbygd som närmare städer. Där land möter vatten är en av de biologiskt 


viktigaste miljöer som vi har samtidigt som den anses vara den mest attraktiva miljön för oss 


människor. Att trygga denna biologiskt viktiga resurs men också säkra tillgången för 


allmänhetens tillträde till detta är centralt för strandskyddet. Trots detta skydd så är just 


strandmiljöer en av Sveriges mest exploaterade miljöer vilket fått till följ att tillgängligheten 


till dessa miljöer är starkt begränsade. Dessa miljöer utgör ofta spridningskorridorer i 


landskapet för många organismer och därför kan även enstaka exploateringar få ödestigna 


effekter. Eftersom klimatförändringar påverkar vattennivån i både sjöar och vattendrag så är 


dessa exploateringar extra känsliga vid extrema väderhändelser vilket leder till stora 


kostnader för samhället.  


Att då skapa fler lättnader i strandskyddet är problematiskt ur flera hållbarhetsperspektiv. 


Att dessutom tillåta verksamheter som kan ha direkt negativ påverkan på själva 


vattenkvalitén såsom fiskodlingar sätter ett känsligt ekosystem på allt större prövningar. 


Föreslagna lättnader försvårar vattendirektivets syfte att nå god ekologisk och kemisk status 


i våra vattenförekomster. Dessa fiskodlingar utgör dessutom inte incitament att förbättra för 


den inhemska faunan såsom exempelvis fisketurism skulle göra vilket göra att inga positiva 


synergieffekter för omgivningen skulle nås. Fiskodling i vår kommun i naturliga vattendrag 







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2024-05-30 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 9 


 


skulle inte bidra med ökad livsmedelsförsörjning i den grad så att de negativa 


konsekvenserna skulle uppvägas.  


Utredningen föreslår även att det införs en ny möjlighet till dispens från strandskyddet för 


småskaliga förvärvsverksamheter i syfte att främja långsiktig sysselsättning på landsbygden. 


Detta är redan idag möjligt på landsbygden vilket vi har flera exempel på i denna kommun. 


Förslaget riskerar i stället att orsaka skada på den tillgång som vi har i kommunen av 


möjligheten till ett rikt friluftsliv.  Dessa försämringar riskerar i sin tur att försvåra 


möjligheten att ha en småskalig förvärvsverksamhet på landsbygden. Det är det starka 


strandskyddet som har upprätthållit den naturresurs som vår allemansrätt innebär. Detta 


tillsammans med de justering av omsättningskravet gör att strandskyddet urholkas i den 


grad att syftet med lagen försämras.  


Det föreslås vidare att kravet på att en verksamhet ska ha viss varaktighet, som redan i dag 


ställs på en areell näring, för att den ska kunna omfattas av undantagsbestämmelsen. Detta 


borde isfall innebära krav på att området ska återställas då verksamheten avvecklas.  


Barnkonventionen  


Genom att förhindra en försvagning av strandskyddet så bevarar vi inte bara 


tillgängligheten till stränderna för kommande generationer dessutom bibehålls samhällets 


motståndskraft mot effekterna av ett förändrat klimat enligt betänkandets konsekvensanalys.  


Ekonomisk påverkan 


Lämnat yttrande har ingen ekonomisk påverkan.  


Jämställdhetsperspektiv 


Då de flesta privata markägare i vår kommun är män så gynnas främst denna grupp på 


bekostnad av andra grupper i samhället, som är beroende av tillgänglighet till naturen, 


genom ett försvagat strandskydd. 


Beslutsunderlag 


AU §45, 2024-05-02 


Tjänsteskrivelse 2024-03-28 


Remiss Betänkandet Areella näringar vid vatten (SOU 2023103) 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 86 Mottagande av donation KS/2023:413 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Godkänner att ta emot donationen.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Jurist- & Bouppteckningsbyrån i Gislaved meddelade hösten 2023 att de avlidna makarna, 


Eva och Leif Johansson, hade i sitt testamente bestämt att delar av kvarlåtenskapen skulle 


användas till att bilda en fond i deras namn. Denna ska administreras av Tranemo kommun 


med avsikt att fördela årliga stipendier till unga duktiga musiker i kommunen och att det är 


musiklärarna i Tranemo kommun som ska utse stipendiaterna. Enligt Tranemo kommuns 


riktlinjer för mottagande av donation ska beslutet om mottagande ske i Kommunfullmäktige 


om beloppet överstiger 10 prisbasbelopp, vilket denna donation gör.  


Förvaltningen bedömer att den föreslagna donationen främjar barn och ungas rättigheter och 


möjligheter till utveckling inom musikområdet, att ändamålet med donationen är av sådan 


karaktär att det är lämpligt för kommunen att motta donationen samt att barnkonventionen 


och jämställdhetsperspektivet ska vara ledande i framtagande av regelverk.    


Barnkonventionen  


Donationen och dess användning gynnar barn och bidrar till deras utveckling inom musik. 


Artikel 31: Barn har rätt till vila, fritid, lek, kultur och konst. Donationen gynnar barnens rätt 


till kultur och konst genom att ge dem möjlighet att fortsätta utveckla sina musikaliska 


talanger. 


Ekonomisk påverkan 


Ingen påverkan 


Jämställdhetsperspektiv 


Det är viktigt att säkerställa att stipendierna och fördelningen av dem är rättvist och 


inkluderande för alla barn oavsett kön. Att integrera principer i processen för att välja 


stipendiater kan säkerställa att donationen bidrar till att främja jämställdhet och inkludering 


inom musikgemenskapen i Tranemo kommun. 


Likabehandling: alla unga musiker, oavsett kön, ges lika möjligheter att bli nominerade och 


tilldelade stipendier.  


Representation: både flickor och pojkar är representerade i de grupper som väljer 


stipendiater och i de stipendiatgrupper som får ta emot bidraget. 


Tillgänglighet: information om stipendierna är tillgänglig för alla och eventuella hinder för 


deltagande identifieras och åtgärdas. 
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Beslutsunderlag 


AU §45, 2024-05-02 


Tjänsteskrivelse 2024-04-05 


Testamente E och L Johansson 


Bouppteckning 


Testamente 


Föredragning och debatt 


Verksamhetschef Juan Ochoa föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Jurist- & Bouppteckningsbyrån i Gislaved 


Ekonomifunktionen  


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 87 Förslag på införande av arkitekturpris i Tranemo kommun 


KS/2024:37 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Inför utdelning av årets arkitekturpris på sista fullmäktige varje år.  


• Förvaltningen får i uppdrag att revidera regelverk för ”Kriterier för priser”. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Det finns en folkbildning kring arkitekturens betydelse. Det får människor att må bättre. 


Gestaltad livsmiljö ger förutsättning att utveckla attraktiva mötesplatser, inspirerar offentliga 


miljöer samt tydliggör Tranemo kommuns karaktär och historia. För att påverka vår 


gemensamma miljö möter samhällsplanering praktiker inom arkitektur, form, design, konst 


och kulturarv i gemensamma processer vilket är ett prioritetsområde i Tranemo kommuns 


kulturstrategi. 


Att aktivt arbeta med de allmänna intressena enligt Plan och bygglagen (PBL) når 


kommunen en hållbar gestaltad livsmiljö. Kunskapsspridning om arkitekturens betydelse 


bidrar till ett hållbart och jämlikt samhälle där alla får möjlighet att påverka vår 


gemensamma miljö.   


Gislaveds kommun har under 14 år delat ut årets arkitekturpris varje år i samband med sitt 


sista fullmäktigemöte. I samband med samverkan i bygg- och miljöfrågor samt 


detaljplanefrågor har frågan blivit aktuellt och inspirerande. 


Förvaltningen har som förslag att införa ett liknande koncept i Tranemo kommun med ett 


pris som ska visa uppskattning för de som lagt lite extra tanke kring skapandet av livsmiljön 


i bebyggelser och byggnader. Syftet med detta pris är att belöna goda insatser för arkitektur, 


nybyggnad, restaurering, renovering exteriört. Tanken är att en nominering sker innan 


utdelning av priser och att arkitekturpriset som detta kommer kallas delas ut på kommunens 


sista fullmäktige varje år.  


Barnkonventionen  


Att jobba med arkitektur och gestaltad livsmiljö gör att människor mår bättre.  


Ekonomisk påverkan 


Ryms inom Samhällssektionens budget för samhällsutveckling och kultur. Beräknas kosta ca 


5 000kr.  
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Jämställdhetsperspektiv 


Att sprida kunskap om arkitekturens betydelse bidrar till ett hållbart och jämlikt samhälle 


där alla får möjlighet att påverka vår gemensamma miljö.   


Beslutsunderlag 


AU §46, 2024-05-02 


Tjänsteskrivelse 2024-04-05 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Bygg- och miljö Gislaveds kommun 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 88 Medborgarförslag om gratis hundbajspåsar KS/2023:269 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Medborgarförslaget avslås 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Förvaltningen anser att hundägare själva ska ta ansvar för sin hund samt att tjänsten i sig 


skulle medföra extraarbete och mer bilkörning vid kontroll och påfyllning av påsar.  


Ärendet 


Henrik Larsen  har 2023-06-07 lämnat ett medborgarförslag om gratis hundbajspåsar 


Ticspack som är reklamfinansierade för allmänheten. 


Förslagsställaren anser att det skulle fungera bra och har tidigare varit bosatt på ort där 


kommunen använt sig av tjänsten. 


 


Förvaltningen var i kontakt med förslagsställaren 2023-08-24 för att ge förslagsställaren 


tillfälle att utveckla sitt förslag. Inget nytt framkom vid detta samtal. 


 


Förvaltningen har kontaktat Svenljunga kommun för att höra om dom använder sig av 


tjänsten och det har man gjort tidigare men valt att avsluta samarbetet av olika anledningar, 


dels eftersom det medförde ökad bilkörning för kontroll att påsar inte var slut men också för 


att det var tidskrävande och upprätthålla servicen.  Förvaltningen föreslår därför att 


medborgarförslaget avslås. 


 


Barnkonventionen  


Beslutet har ingen påverkan på barn utifrån barnkonventionen. 


 
Jämställdhetsperspektivet 


Beslutet har ingen påverkan utifrån jämställdhetsperspektivet. 


Ekonomisk påverkan 


Avslås medborgarförslaget medför detta ingen ekonomisk påverkan.  


 


Om förslaget antas och 10st stationer monteras på olika orter i kommunen med en 


tömningsfrekvens/tillsyn om 1gg/veckan är kostnaden 20 000kr/år 


Arbetsuppgiften skulle också medföra mer bilresor och en negativ påverkan på miljön med 


användning av nuvarande fordon.   
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Beslutsunderlag 


AU §47, 2024-05-02 


Tjänsteskrivelsen 2023-09-20 


Medborgarförslag om gratis hundbajspåsar  


Beslutet skickas till 


Förslagsställaren Henrik Larsen   


Samhällssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Kommunfullmäktige 
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§ 89 Slutredovisning av Riktade insatser för Nyanländas lärande 


KS/2024:166 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner redovisningen av slutrapport kring Riktade insatser för nyanländas 


lärande 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Slutrapport kring Riktade insatser för nyanländas lärande skickades till Skolverket 2024-02-


19.  


Tranemo kommuns lokala team, bestående av fyra rektorer som representerat förskolor och 


skolor, samt sektionschef och barn- och elevhälsochef, deltog 2024-03-21 i 


slutredovisningskonferens med Skolverket och andra huvudmän i landet. Skolverket 


lämnade inga synpunkter på Tranemos kommuns redovisning av projektet. 


Ärendet 


Lärandesektionen har under perioden 2021–2023 deltagit i projektet Riktade insatser för 


nyanländas lärande. Slutredovisningen av projektet genomfördes under 


slutredovisningskonferens 2024-03-21.  


Projektets mål 


• Skapa beslutsunderlag för att sektionsledningen skall kunna säkerställa kvaliteten i 


utbildningen för nyanlända elever och barn med annat modersmål. 


• Skapa en kvalitativ, likvärdig och en kostnadseffektiv organisation inom 


modersmålsundervisning, modersmålsstöd och studiehandledning. 


• Skapa möjlighet att bygga upp kommunens självbärighet i verksamheten gällande 


utbildningen av flerspråkiga barn och elever.  


• Revidera befintliga rutiner samt vid behov ta fram och implementera nya rutiner 


gällande mottagande av nyanlända elever och organisering av modersmålsstöd, 


modersmålsundervisning och studiehandledning. 
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Projektets resultat och fortsatt utvecklingsarbete  


De olika insatserna som genomförts under projektet har gynnat utvecklingen av 


undervisningen på varje enhet mot en språk- och kunskapsutvecklande sådan.  


I lärarenkäter svarar lärarna att de har blivit mer medvetna om sin undervisning och att 


deltagandet i projektet har bidragit till förändrade undervisningsmetoder. Lärare uppger att 


man diskuterar språk- och kunskapsutvecklande metoder i olika sammanhang. 


Multikulturella inslag vävs idag in i undervisningen på ett mer naturligt sätt än tidigare 


Flerspråkiga elevers måluppfyllelse i svenska, svenska som andra språk och i de mer textrika 


ämnena inom NO och SO har ökat i åk 9 och på gymnasiet. Vi drar slutsatsen att genomförda 


insatser har bidragit till detta. 


Det finns fortsatt behov av att utveckla det språk- och kunskapsutvecklande arbetssättet i 


alla verksamheter inom Lärandesektionen, från förskola till VUX. Arbetet med att öka 


barnens och elevernas språk-, läs- och skrivförmåga är ett långsiktigt arbete. Pedagogerna är 


mycket positiva till detta utvecklingsarbete. Att öka kompetensen bland lärarna har stor 


betydelse för att så småningom få en effekt i barnens och elevernas lärande. 


Barnkonventionen  


Likvärdigheten för barn och elever har ökat genom att undervisningen har blivit mer 


kvalitativ. Varje enhet har utvecklat sitt språk- och kunskapsutvecklande arbetssätt, vilket är 


av stor betydelse för nyanlända elever och elever med annat modersmål, men gynnar 


samtliga elever.  


Kvaliteten på modersmålsundervisningen har ökat genom att modersmålslärarna har 


genomgått gemensamma utbildningsinsatser. 


Genom projektet har nyanlända elever och elever med annat modersmål uppmärksammats 


på ett positivt sätt och en nyfikenhet för barns olika språk och kulturer har väckts. 


Samverkan med hemmen har ökat och utlandsfödda föräldrar har fått bidra med sina 


kunskaper om språk och kultur.  


Ekonomisk påverkan 


Projektgenomförandet har kunnat finansieras helt med riktade medel från Skolverket. 


Tranemo kommun beviljades 5 741 072 kr för genomförandet av projektet. Vid projektets slut 
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har 4 535 317 gjorts åt. Anledningen till att inte alla beviljade medel har förbrukats är 


följande: 


• Projektledaren avslutade själv sin anställning sex månader innan projektets slut. 


Ingen ersättare kunde hittas för den perioden. 


• I budgeten fanns poster för upphandlad utbildning, som Skolverket kunde 


tillhandahålla själva. Därför utgick ingen kostnad för utbildningen.  


• En av utbildningarna skulle varit på plats i Stockholm vilket vi räknade med rese- 


och logikostnader för i budget men utbildningen blev istället på distans, därav inga 


rese- och logikostnader för den utbildningen. 


• Tilltänkt insats med fasta vikarier som skulle cirkulera mellan förskolorna för att 


kunna möjliggöra för ordinarie personal att delta i kompetensutvecklingen kunde 


inte genomföras i sin helhet. Däremot kunde timvikarier användas, vilket gjorde att 


vikariekostnaderna blev något lägre än budgeterat. 


Jämställdhetsperspektiv 


En viktig princip i arbetet med värdegrunden är att olikheten är en tillgång. Både i 


skapandet av fruktbara lärandemiljöer och i det demokratiska uppdraget är det ett värde i 


sig att alla barn- och elevgrupper är olika. Handling i kombination med reflektion över sitt 


eget och andras beteende och sättet att uttrycka sig motverkar förtryck, kränkande 


behandling, diskriminering och uteslutning, enligt normkritisk pedagogik. 


Skolans arbete för jämställdhet har kombinerats med ett normmedvetet förhållningssätt för 


att undvika att förskolan och skolan upprätthåller stereotypa föreställningar om kön och 


kulturell identitet. 


Beslutsunderlag 


LU §16, 2024-04-18 


Tjänsteskrivelse 2024-03-28 


Slutredovisning Riktade insatser Tranemo kommun 


Föredragning och debatt 


Sektionschef Julio Garcia Atterström föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 
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Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 90 Begäran om dispens om att avvika från bilaga J om 20-timmars 


jourpass KS/2024:233 


Kommunstyrelsens beslut 


• Begära dispens från Allmänna bestämmelser (AB) § 13 mom. 5, Bilaga J, i samband 


med arbetstidens förläggning för personlig assistans. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Jäv 


Ordförande Driton Bilalli (S) anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av 


ärendet. Leif Gustavsson (S) ersätter. 


Beslutsmotivering 


Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) ska verksamheten främja 


jämlikhet i levnadsvillkor och full delaktighet i samhällslivet. Brukarens självbestämmande, 


integritet och inflytande över sin vardag påverkas negativt av att den sammanlagda 


arbetstiden vid planerad förläggning av arbete i kombination med jour får vara högst 20 


timmar. Anpassningar har gjorts men verksamheten ser att det är nödvändigt att förlägga 


arbete i kombination med jour längre än 20 timmar för att kunna upprätthålla god kvalitet. 


För att kunna göra detta krävs att ett beslut om att begära dispens skickas till SKR eller 


Sobona för att centrala parters arbetstidsnämnd ska kunna besluta om dispens. 


Sammanfattning av ärendet 


I AB, Allmänna bestämmelser, regleras rätten till dygns- och veckovila. EU-direktivet 


beskriver sammanhängande dygnsvila om 11 timmar under varje 24-timmarsperiod. 


Medarbetare inom personlig assistans omfattas av AB och Bilaga J som reglerar 


jourtjänstgöring. Enligt den nya överenskommelsen kan arbetstid förläggas upp till 20 


timmar på Bilaga J, där behovet finns.  


Vid behov kan dispens ges. För medarbetare inom personlig assistans som omfattas av 


Bilaga J kan arbetsgivaren besluta i vissa fall att den ordinarie arbetstiden kan uppgå till 


högst 24 timmar och därmed avvika från överenskommelsen om 20 timmar. Det handlar om 


ärenden där det är nödvändigt för att säkerställa den enskildes rättigheter och där inga 


andra rimliga åtgärder kan vidtas. Detta behov är identifierat för ärenden inom personlig 


assistans. MBL-förhandling genomförs med Kommunal under maj månad. Utan denna 


dispens ser vi fortsatt negativ påverkan på medarbetare och framförallt brukaren. 


Omsorgsektionen bedömer att det finns grund för att tillämpa avvikelse från AB, Bilaga J. 


Detta efter att överväganden gjorts med hänsyn till brukarens behov, välbefinnande och rätt 


till trygghet och ett självständigt liv enligt lagen om stöd och service till vissa 


funktionshindrade (LSS).         
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Ärendet 


Från och med den 1 oktober 2023 har Sveriges kommuner och regioner gjort anpassningar av 


kollektivavtal till rådande EU-direktiv om dygnsvila för samtliga anställda. Det innebär att 


alla medarbetare måste ha minst 11 timmars sammanhängande vila varje 24-timmarsperiod, 


och arbetspass måste följas av vila. För anställda inom verksamheter med behov av arbete 


och jour nattetid gäller särskilda bestämmelser som regleras i Bilaga J, en bilaga till 


Allmänna bestämmelser (AB). De nya reglerna enligt Bilaga J träde i kraft 1 februari 2024 där 


det anges att den sammanlagda arbetstiden vid planerad förläggning av arbete i 


kombination med jour får vara högst 20 timmar. 


För medarbetare som omfattas av Bilaga J finns det en möjlighet för arbetsgivaren att besluta 


om avvikelse från obligatorisk vilotid och den sammanlagda arbetstiden om 20 timmar till 24 


timmar. Detta kan beviljas endast då inga andra rimliga åtgärder står till buds, det vill säga 


när det är nödvändigt att förlägga arbete i kombination med jour längre än 20 timmar för att 


verksamheten ska kunna upprätthålla god kvalitet. Det kan till exempel handla om tillgång 


till viss kompetens eller när det är nödvändigt för att säkerställa att brukarens rättigheter och 


friheter enligt lag. Ett beslut om avvikelse gäller under en begränsad tid, som längst tolv 


månader. Vid beviljad dispens sker omställning i schema omgående.  


2024-01-08 gjordes anpassningar i schema för att möta upp de nya direktiven om dygnsvila, 


arbetstid och jour enligt AB, Bilaga J. Det innebar kortare pass i scheman som medfört till en 


större personalgrupp runt brukaren där fler avbrott för personalbyten blivit aktuellt. 


Brukarens omfattande behov och behov av kontinuitet påverkas negativt. Våra brukare har 


enligt LSS rätt att leva som andra samt ha ett medbestämmande i när och hur han eller hon 


vill utföra olika aktiviteter/göromål i sin vardag utan att behöva anpassa sig efter 


personalens schema. Detta inskränker på brukarens rätt att planera sin vardag då 


anpassning måste göras till personalbyten, i flera fall begränsas spontanitet. För brukarens 


mående är det avgörande att ha en stabil personalgrupp som stannar över tid. Brukaren har 


omfattande behov och begränsingar i sin kommunikation vilket gör att brukaren är beroende 


av att ha personal med god kännedom om hens behov av stöd och hjälp. Missnöjet och oron 


yttrar sig i utåtagerande beteende hos brukaren idag. Vi ser en fara i nuvarande schema där 


vi gör stora inskränkningar i brukarens rättigheter och friheter som hen har rätt till enligt lag. 


Brukarens självbestämmande, integritet och inflytande över sin vardag påverkas negativt. 


Den enskilde ska i största möjliga utsträckning ges inflytande och medbestämmande över 


insatser som ges. Kommunen är skyldig att tillse att det finns den personal som behövs för 


att ge ett gott stöd och en god service och att omvårdnad ska kunna ges. I detta fall krävs 


kontinuitet och att personalen har specifik kompetens för att säkerställa att brukarens 


omsorg utförs med god kvalitet samt för att möjliggöra brukarens delaktighet. Av 5 §, lag om 


stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS), framgår att verksamhet enligt denna lag 


skall främja jämlikhet i levnadsvillkor och full delaktighet i samhällslivet för de personer 


som omfattas av lagen. Målet skall vara att den enskilde får möjlighet att leva som alla andra. 


Av 6 §, lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS), framgår att verksamhet 


enligt lagen ska vara av god kvalitet. Verksamheten ska vara grundad på respekt för den 


enskildes självbestämmanderätt och integritet. Den enskilde ska i största möjliga 
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utsträckning ges inflytande och medbestämmande över insatser som ges. Kommunen är 


skyldig att tillse att det finns den personal som behövs för att ge ett gott stöd och en god 


service och att omvårdnad ska kunna ges. Enligt Bilaga J kan 20 timmars arbetspass 


överstigas om det är nödvändigt för att säkerställa den enskildes rättigheter och friheter som 


följer av lag 


Omsorgsektionens sammantagna bedömning är att vi inte kan utföra en tillfredställande 


personlig assistans som säkerställer goda levnadsvillkor i befintlig schemaläggning och 


enligt de nya bestämmelserna i AB och Bilaga J. Vår rekommendation är att dispens beviljas 


för arbetspass upp till 24h. Beviljas dispens innebär det en ökad kontinuitet och högre 


kvalitet i verkställandet av insatsen. Schemaläggning kan ske med färre byten per dygn och 


arbetspassen kan fördelas på färre antal medarbetare som i sin tur är gynnande för brukaren 


i fråga.   


 


Förfarande vid begäran om dispens 


Beslut om att begära dispens ska fattas av kommunstyrelsen. MBL-förhandling inklusive 


riskbedömning ska genomföras innan en begäran om dispens. Kommunstyrelsens beslut om 


att begära dispens skickas tillsammans med övriga handlingar till SKR eller Sobona. Beslut 


om dispens fattas sedan av centrala parters arbetstidsnämnd.   


Barnkonventionen  


Ärendet rör personlig assistans till en vuxen person där det ej finns barn involverade.  


Ekonomisk påverkan 


De anpassningar som gjorts för att kunna följa rådande bestämmelser har lett till ökade 


personalkostnader då det behövs mer personal för att möjliggöra dygns- och veckovila för 


alla anställda. Beviljad dispens leder till en positiv ekonomisk påverkan utifrån 


personalkostnader. Vår bedömning av möjlighet till avvikelse i detta ärende har enbart 


utgått från brukarens behov, inte utifrån ett ekonomiskt perspektiv.   


Jämställdhetsperspektiv 


Alla beslut bygger på individens specifika behov och verkställs därefter. Att söka dispens 


görs utifrån att kunna möta de individuella behov som individen har och beaktar 


jämställdhetsperspektivet. 


Beslutsunderlag 


OU §21, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse KS/2024:233 


Uppgifter i samband med begäran om dispens 1 


Risk och konsekvensbeskrivning 


Förfarande vid begäran om dispens från Allmänna bestämmelser § 13 mom. 5 – cirkulär 


Protokoll MBL 
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Föredragning och debatt 


Verksamhetschef Torbjörn Georgsson föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Ekonomifunktionen 


info@skr.se  


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Tjänsteskrivelse 


Uppgifter i samband med begäran om dispens 1 


Risk och konsekvensbeskrivning 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen  


Status  


Avslutat 
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§ 91 Begäran om dispens från allmänna bestämmelser § 13 mom. 5 för 


personlig assistans med dygnspass KS/2024:235 


Kommunstyrelsens beslut 


• Begära dispens från Allmänna bestämmelser (AB) § 13 mom. 5, Bilaga J, i samband 


med arbetstidens förläggning för personlig assistans. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Jäv 


Ordförande Driton Bilalli (S) anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av 


ärendet. Leif Gustavsson (S) ersätter. 


Beslutsmotivering 


Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) ska verksamheten främja 


jämlikhet i levnadsvillkor och full delaktighet i samhällslivet. Brukarens självbestämmande, 


integritet och inflytande över sin vardag påverkas negativt av att den sammanlagda 


arbetstiden vid planerad förläggning av arbete i kombination med jour får vara högst 20 


timmar. Anpassningar har gjorts men verksamheten ser att det är nödvändigt att förlägga 


arbete i kombination med jour längre än 20 timmar för att kunna upprätthålla god kvalitet. 


För att kunna göra detta krävs att ett beslut om att begära dispens skickas till SKR eller 


Sobona för att centrala parters arbetstidsnämnd ska kunna besluta om dispens.  


Sammanfattning av ärendet 


I AB, Allmänna bestämmelser, regleras rätten till dygns- och veckovila. EU-direktivet 


beskriver sammanhängande dygnsvila om 11 timmar under varje 24-timmarsperiod. 


Medarbetare inom personlig assistans omfattas av AB och Bilaga J som reglerar 


jourtjänstgöring. Enligt den nya överenskommelsen kan arbetstid förläggas upp till 20 


timmar på Bilaga J, dör behovet finns.  


Vid behov kan dispens ges. För medarbetare inom personlig assistans som omfattas av 


Bilaga J kan arbetsgivaren besluta i vissa fall att den ordinarie arbetstiden kan uppgå till 


högst 24 timmar och därmed avvika från överenskommelsen om 20 timmar. Det handlar om 


ärenden där det är nödvändigt för att säkerställa den enskildes rättigheter och där inga 


andra rimliga åtgärder kan vidtas. Detta behov är identifierat för ärenden inom personlig 


assistans. MBL-förhandling genomförs med Kommunal under maj månad. Utan denna 


dispens ser vi fortsatt negativ påverkan på medarbetare och framförallt brukaren. 


Omsorgsektionen bedömer att det finns grund för att tillämpa avvikelse från AB, Bilaga J. 


Detta efter att överväganden gjorts med hänsyn till brukarens behov, välbefinnande och rätt 


till trygghet och ett självständigt liv enligt lagen om stöd och service till vissa 


funktionshindrade (LSS).         
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Ärendet 


Från och med den 1 oktober 2023 har Sveriges kommuner och regioner gjort anpassningar av 


kollektivavtal till rådande EU-direktiv om dygnsvila för samtliga anställda. Det innebär att 


alla medarbetare måste ha minst 11 timmars sammanhängande vila varje 24-timmarsperiod, 


och arbetspass måste följas av vila. För anställda inom verksamheter med behov av arbete 


och jour nattetid gäller särskilda bestämmelser som regleras i Bilaga J, en bilaga till 


Allmänna bestämmelser (AB). De nya reglerna enligt Bilaga J träde i kraft 1 februari 2024 där 


det anges att den sammanlagda arbetstiden vid planerad förläggning av arbete i 


kombination med jour får vara högst 20 timmar. 


För medarbetare som omfattas av Bilaga J finns det en möjlighet för arbetsgivaren att besluta 


om avvikelse från obligatorisk vilotid och den sammanlagda arbetstiden om 20 timmar till 24 


timmar. Detta kan beviljas endast då inga andra rimliga åtgärder står till buds, det vill säga 


när det är nödvändigt att förlägga arbete i kombination med jour längre än 20 timmar för att 


verksamheten ska kunna upprätthålla god kvalitet. Det kan till exempel handla om tillgång 


till viss kompetens eller när det är nödvändigt för att säkerställa brukarens rättigheter och 


friheter enligt lag. Ett beslut om avvikelse gäller under en begränsad tid, som längst tolv 


månader. Vid beviljad dispens sker omställning i schema omgående.  


2024-01-08 gjordes anpassningar i schema för att möta upp de nya direktiven om dygnsvila, 


arbetstid och jour enligt AB, Bilaga J. Det innebar kortare pass i scheman som medfört till en 


större personalgrupp runt brukaren där fler avbrott för personalbyten blivit aktuellt. 


Brukarens omfattande behov och behov av kontinuitet påverkas negativt. Våra brukare har 


enligt LSS rätt att leva som andra samt ha ett medbestämmande i när och hur han eller hon 


vill utföra olika aktiviteter/göromål i sin vardag utan att behöva anpassa sig efter 


personalens schema. Detta inskränker på brukarens rätt att planera sin vardag då 


anpassning måste göras till personalbyten, i flera fall begränsas spontanitet. Brukaren har 


stort behov av förberedelser och har svårt att hantera förändringar. Avbrott i rutiner skapar 


hög stress och otrygghet. Missnöjet och oron yttrar sig i utåtagerande beteende hos brukaren 


idag. Vi ser en fara i nuvarande schema där vi gör stora inskränkningar i brukarens 


rättigheter och friheter som hen har rätt till enligt lag. Brukarens självbestämmande, 


integritet och inflytande över sin vardag påverkas negativt. Den enskilde ska i största 


möjliga utsträckning ges inflytande och medbestämmande över insatser som ges. 


Kommunen är skyldig att tillse att det finns den personal som behövs för att ge ett gott stöd 


och en god service och att omvårdnad ska kunna ges. I detta fall krävs kontinuitet och att 


personalen har specifik kompetens för att säkerställa att brukarens omsorg utförs med god 


kvalitet samt för att möjliggöra brukarens delaktighet. Av 5 §, lag om stöd och service till 


vissa funktionshindrade (LSS), framgår att verksamhet enligt denna lag skall främja 


jämlikhet i levnadsvillkor och full delaktighet i samhällslivet för de personer som omfattas 


av lagen. Målet skall vara att den enskilde får möjlighet att leva som alla andra. Av 6 §, lag 


om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS), framgår att verksamhet enligt lagen 


ska vara av god kvalitet. Verksamheten ska vara grundad på respekt för den enskildes 


självbestämmanderätt och integritet. Den enskilde ska i största möjliga utsträckning ges 


inflytande och medbestämmande över insatser som ges. Kommunen är skyldig att tillse att 
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det finns den personal som behövs för att ge ett gott stöd och en god service och att 


omvårdnad ska kunna ges. Enligt Bilaga J kan 20 timmars arbetspass överstigas om det är 


nödvändigt för att säkerställa den enskildes rättigheter och friheter som följer av lag. 


Omsorgsektionens sammantagna bedömning är att vi inte kan utföra en tillfredställande 


personlig assistans som säkerställer goda levnadsvillkor i befintlig schemaläggning och 


enligt de nya bestämmelserna i AB och Bilaga J. Vår rekommendation är att dispens beviljas 


för arbetspass upp till 24h. Beviljas dispens innebär det en ökad kontinuitet och högre 


kvalitet i verkställandet av insatsen. Schemaläggning kan ske med färre byten per dygn och 


arbetspassen kan fördelas på färre antal medarbetare som i sin tur är gynnande för brukaren 


i fråga.   


 


Förfarande vid begäran om dispens 


Beslut om att begära dispens ska fattas av kommunstyrelsen. MBL-förhandling inklusive 


riskbedömning ska genomföras innan en begäran om dispens. Kommunstyrelsens beslut om 


att begära dispens skickas tillsammans med övriga handlingar till SKR eller Sobona. Beslut 


om dispens fattas sedan av centrala parters arbetstidsnämnd.   


Barnkonventionen  


Ärendet rör personlig assistans till en vuxen person där det ej finns barn involverade.  


Ekonomisk påverkan 


De anpassningar som gjorts för att kunna följa rådande bestämmelser har lett till ökade 


personalkostnader då det behövs mer personal för att möjliggöra dygns- och veckovila för 


alla anställda. Beviljad dispens leder till en positiv ekonomisk påverkan utifrån 


personalkostnader. Vår bedömning av möjlighet till avvikelse i detta ärende har enbart 


utgått från brukarens behov, inte utifrån ett ekonomiskt perspektiv.   


Jämställdhetsperspektiv 


Alla beslut bygger på individens specifika behov och verkställs därefter. Att söka dispens 


görs utifrån att kunna möta de individuella behov som individen har och beaktar 


jämställdhetsperspektivet. 


Beslutsunderlag 


OU §22, 2024-05-16 


Tjänsteskrivelse KS/2024:235 


Uppgifter i samband med begäran om dispens 2 


Risk och konsekvensbeskrivning 


Förfarande vid begäran om dispens från Allmänna bestämmelser § 13 mom. 5 – cirkulär 


MBL Protokoll 
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Föredragning och debatt 


Verksamhetschef Torbjörn Georgsson föredrar ärendet och svarar på frågor.  


Beslutet skickas till 


Omsorgssektionen 


Ekonomifunktionen 


info@skr.se  


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Tjänsteskrivelse KS/2024:235 


Uppgifter i samband med begäran om dispens 2 


Risk och konsekvensbeskrivning  


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Avslutat 
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§ 92 TUAB fastighetsköp Ömmestorp 1:41 TUAB/2024:10 


Kommunstyrelsens beslut 


• TUAB köper fastighet Ömmestorp 1:41 till ett pris om 3,8 mnkr.  


• Hyr ut lokalerna till befintliga hyresgäster.  


Ärendet 


Tranemo Utvecklings AB har genomfört en utredning gällande köp av fastighet Ömmestorp 


1:41. Fastigheten är en industrifastighet och inrymmer totalt fem olika hyresgäster, varvid 


begreppet företagshotell är tillämpbart.  


En extern värdering och besiktning har genomförts.  


 


Tranemo Utvecklings AB har med säljaren skrivit en avsiktsförklaring som slår fast 


partnernas avsikt att ingå avtal om TUAB köper fastigheten till en summa om 3,8 mnkr. 


Avsiktsförklaring är endast gällande om erforderliga politiska beslut fattas. Det 


överenskomna priset för fastigheten är 3,8 mnkr, vilket ligger i linje med den värdering som 


gjorts. En nybyggnation av en liknande fastighet hade kostnad cirka 12–15 mnkr.  


 


Skicket i fastigheten speglar dess ålder. Lokalen är sliten och underhållsbehov föreligger. 


Dock bedöms inget akut behöva åtgärdas i det korta perspektivet utan fastighetens tekniska 


skick behöver arbetas in i en långsiktig underhållsplan.  


Hyresnivåerna bedöms uppgå till cirka 350 tkr/år efter nytecknade med säljare. 


Hyresnivåerna kommer över tid att ses över för spegla utvecklingen på 


fastighetsmarknaden.  


 


Fastigheten bedöms uppnå TUAB:s uppsatta avkastningskrav om 7,25% efter nytecknade 


hyresavtal med nuvarande ägare.    


 


Det är enligt TUAB:s ägardirektiv slutligen kommunstyrelsen som fattar beslut om TUAB 


ges tillåtelse att köpa fastigheten.  


Ekonomisk påverkan 


Köp av fastigheten skulle innebära en kostnad på 3,8 mkr, men även löpande intäkter från 


befintliga hyresgäster. 


Beslutsunderlag 


TF §37, 2024-05-22 


Tjänsteskrivelse 2024-05-03 


TUAB §33, 2024-05-14 
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Föredragning och debatt 


VD Konrad Fredh och vice VD Kajsa Montan föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Förslag till beslut på sammanträdet 


1e vice ordförande Niklas Gardewik (M), Kathleen Wireklev (M) och Brigitte Barenfeld (KD) 


yrkar på att ärendet återremitteras med uppdrag till förvaltningen om att utreda om 


tillbyggnad kan ske på tomten för att utöka antalet verksamheter liknande ett företagshotell. 


Om ärendet drivs igenom i nuvarande form är risken stor att ärendet överklagas. 


 


Ordförande Driton Bilalli (S) yrkar avslag till Gardewiks (M), Wireklevs (M) och Barenfelds 


(KD) yrkande.  


Beslutsgång 


Ordförande frågar kommunstyrelsen på Gardewiks (M), Wireklevs (M) och Barenfelds (KD) 


yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 


 


Omröstning begärs. 


Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång 


Ja-röst för Gardewiks (M), Wireklevs (M) och Barenfelds (KD) yrkande 


Nej-röst för Tranemo Forum ABs förslag 


Omröstningsresultat 


Med 5 ja-röster mot 8 nej-röster beslutar kommunstyrelsen enligt Tranemo Forum ABs 


förslag. 


 


Ledamot/tjänstgörande 


ersättare 


Ja-röst Nej-röst 


Lennart Haglund (C)  x 


Lena Eksberg (S)  x 


Bo Haarala (S)  x 


Eva-Karin Haglund (S)  x 


Emelie Romland (C)  x 


Viktoria Haraldson (C)  x 


Ana Alvarez Björk (L)  x 


Niklas Gardewik (M) x  


Kathleen Wireklev (M) x  


Brigitte Barenfeld (KD) x  


Johnny Letth (SD) x  


Anna Letth (SD) x  


Driton Bilalli (S)  x 
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Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status 


Avslutat 
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§ 93 Övergång av fordonspark TUAB TUAB/2024:9 


Kommunstyrelsens beslut 


• Placera fordonsparken för primärkommunen i Tranemo Utvecklings AB genom 


ägandeform för verkställande snarast.   


• Föreslår primärkommunen att återkomma med förslag på centraliserad 


fordonshantering för att uppnå synergieffekter i samband med verkställande.   


• Förvaltningen får i uppdrag att revidera Tranemo Utvecklings ABs bolagsordning 


samt de kommunala bolagens ägardirektiv med anledning av övergång av 


fordonspark. 


Jäv 


Johnny Letth (SD) och Anna Letth (SD) reserverar sig mot beslutet. 


Ärendet 


Tranemo Utvecklings AB fick i uppdrag 2024-01-08 § 5 av Tranemo Forum att utreda en 


placering av kommunens fordonspark i Tranemo Utvecklings AB för verkställande senast 


2025. 


 


Utredningen visar på att det skulle vara ekonomiskt fördelaktigt för kommunkoncernen att 


placera ägandet av fordonen i TUAB och att hantering och det praktiska utförandet av 


arbetet med fordonsparken fortsatt sker i inom primärkommunens förvaltning.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2024-04-18 


Utredning – Fordonspark 


TF §39, 2024-05-22 


TUAB §35, 2024-05-14 


TF §5, Fordonspark 


Föredragning och debatt 


VD för TUAB Konrad Fredh och vice VD Kajsa Montan föredrar ärendet och svarar på 


frågor. 


Förslag till beslut på sammanträdet 


2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar på att ge förvaltningen i uppdrag att revidera 


Tranemo Utvecklings ABs bolagsordning samt de kommunala bolagens ägardirektiv med 


anledning av övergång av fordonspark. 


Beslutsgång 


Ordförande frågar kommunstyrelsen på Haglunds (C) yrkande. Yrkandet bifalles. 
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Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status 


Avslutat 
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§ 94 Utredning - fastigheter externa hyresgäster TUAB/2024:8 


Kommunstyrelsens beslut 


• Beslutar att placera de i utredningen föreslagna fastigheterna i TUAB genom att 


köpeskillingen fastställs till det bokförda värdet plus momsersättning.  


• Tranemo Utvecklings AB övertar följande lån från den 2 januari 2025 från Tranemo 


kommun. Lånen återfinns hos Kommuninvest: KI_138 548, KI_137 057, KI_138 549. 
• Verkställande ska påbörjas snarast, ägandet övergår helt den 2/1-2025. 


Reservation 


Johnny Letth (SD) och Anna Letth (SD) reserverar sig mot beslutet. 


Ärendet 


Tranemo Utvecklings AB fick i uppdrag av Tranemo Forum AB 2024-01-08 § 4 att utreda en 


placering av kommunens fastigheter med externa hyresgäster placerade i Tranemo 


Utvecklings AB. Verkställande ska enligt beslutet ske senast 2025. 


 


Syftet med den föreslagna förändringen i utredningsuppdraget är att optimera den 


koncerngemensamma styrningen över externa fastigheter samt därtill dra fördelar för 


primärkommunen gällande ekonomiska drifts- och investeringskostnader.  


Utredningen är genomförd internt med bolagets och kommunens egna resurser. Stöd och 


vägledning har använts av externa parter. Utredningen innehåller information om de 


ekonomiska konsekvenserna, hyror, skatt, fastighetsdrift och underhåll, kapital och lån, 


borgensavgifter, avkastningskrav med mera.  


Slutsatsen är att det är positivt ur ett koncernperspektiv att placera fastigheter med externa 


hyresgäster i TUAB. Det skulle vara fördelaktigt för primärkommunen ur ett ekonomiskt 


perspektiv.  


Ekonomisk påverkan 


Nettoeffekten för primärkommunen beräknas till minst 4 mnkr/år ett och därefter beräknas 


nettoeffekten vara ännu högre. Dessutom påverkas primärkommunens investeringsbudget 


positivt eftersom medel för underhåll av fastigheterna inte behöver avsättas.  


 


Angående lån: 


KI_138 548       25 000 000 kr 


KI_137 057       60 000 000 kr 


KI_138 549       45 000 000 kr 


 


Totalt                 130 000 000 kr 
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Beslutsunderlag 


TF §40, 2024-05-22 


TUAB §36, 2024-05-14 


Tjänsteskrivelse 2024-04-18 


Utredning – fastigheter med externa hyresgäster 


Protokollsutdrag TFAB 2024-01-08 § 4 


PM AG-advokat Överlåtelse av fastigheter till bokfört värde 2024-03-


04(2098839.1)(2106072.1) 


PM skatt Tranemo Utvecklings AB 2024-03-01 EY 


PM skatt Tranemo Utvecklings AB 2024-05-06 EY 


TF §4, Fastigheter med externa hyresgäster 


Föredragning och debatt 


VD för TUAB Konrad Fredh och vice VD Kajsa Montan föredrar ärendet och svarar på 


frågor. 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Niklas Gardewik (M), Kathleen Wireklev (M) och Brigitte Barenfeld (KD) yrkar bifall till 


Tranemo Forum ABs förslag. 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status 


Avslutat 
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§ 95 Styrelsearvoden Tranemo Utvecklings AB TUAB/2024:4 


Kommunstyrelsens beslut 


• Ärendet återremitteras till kommunfullmäktiges presidium. 


Jäv 


Kathleen Wireklev (M) anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av ärendet. 


Lina Chalhoub (C) ersätter. 


Ärendet 


Uppdraget som ordförande i Tranemo Utvecklings AB har med tiden inneburit en mer aktiv 


roll. Med bakgrunden i den smala organisation och avsaknaden av en tjänstepersonsstab 


involveras ordförande allt mer i det löpande arbetet.    


Vid genomförande av de utökade uppdragen som ligger för beslut där bolaget utökar 


förvaltat lokalyta från 32 000 kvm till ungefär 44 000 kvm (totalt 20 nya hyresgäster) tar över 


fyra brandstationer, köper ett företagshotell samt övertar 140 fordon kommer uppdragets 


omfång att öka betydligt.  


Med bakgrund i ovan föreslås en justering av arvodet till ordförande samt vice ordförande 


till en i nivå i likhet med Tranemo Bostäder AB enligt nedan. 


 


 
 


I dagsläget har ordförande enligt arvodesreglementet ett årsarvode på 6 % av grundnivån 


och vice ordförande har ett årsarvode på 3 % jämfört med Tranemo Bostäder där ordförande 


har 10 % och vice ordförande 5 %. 


 


(Grundnivån = inkomstbasbelopp x 12 x 0,85) 


Beslutsunderlag 


TF §41, 2024-05-22 


TUAB §37, 2024-05-14 


Tjänsteskrivelse om styrelsearvoden 


Förslag till beslut på sammanträdet 


2e vice ordförande Lennart Haglund (C) yrkar på att återremittera ärendet till 


kommunfullmäktiges presidium. 


Ersättning Nuvarande Ny


Ordförande 4 572 7 620


Vice ordförande 2 286 3 810
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Beslutsgång 


Ordförande frågar kommunstyrelsen på Haglunds (C) yrkande. Yrkandet bifalles. 


Beslutet skickas till 


Kommunfullmäktiges presidium 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Pågående 
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§ 96 Beredningsuppdrag Demokrati - och visionsberedningen, DVB -  


Översiktsplan KS/2020:585 


Kommunstyrelsens beslut 


• Antar förvaltningens yttrande avseende laglighet- ekonomi- och sakprövning som 


sitt eget. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Kommunfullmäktige gav Demokrati- och visionsberedningen i uppdrag 2020-11-23, § 149 att 


ta fram en Översiktsplan för Tranemo kommun.  


Varje kommun ska ha en aktuell översiktsplan, som omfattar hela kommunen. 


Översiktsplanen är inte bindande men ska ge vägledning för beslut om hur mark- och 


vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska användas, utvecklas och 


bevaras. Översiktsplanen har en central roll i kommunernas arbete att formulera strategier 


för en långsiktigt hållbar utveckling. Översiktsplanen ska visa hur kommunen tänker ta 


hänsyn till allmänna intressen samt hur riksintressen ska tillgodoses och hur 


miljökvalitetsnormer ska följas. Översiktsplanen har dessutom ett strategiskt perspektiv på 


omkring 15–20 år och kommer att gälla tills att ny översiktsplan antas av fullmäktige. 


Översiktsplanen ska omprövas (aktualitetsförklaring) varje ny mandatperiod. Tranemo 


kommuns nuvarande översiktsplan är beslutad 2010-09-27 och måste ersättas av en ny senast 


år 2024. 


 


Arbetet ska genomföras med utgångspunkt från Plan och Bygglagen samt Boverkets ÖP-


modell 2.1.  


Beredningen har arbetat fram en Översiktsplan genom vägledningsdebatt, partiförankring 


och en medborgardialog.  


Förvaltningen har behandlat beredningens förslag utifrån laglighet, ekonomi och 


sakprövning. 


Laglighet: Förvaltningens uppfattning är att inget i beredningens förslag står i strid med 


gällande lagstiftning. Översiktsplanen är framtagen utifrån bestämmelserna i Plan- och 


bygglagen samt boverkets ÖP-modell 2.1.  


Ekonomi: Översiktsplanen är ett övergripande styrdokument som ska visa hur kommunen 


tänker ta hänsyn till allmänna intressen samt hur riksintressen ska tillgodoses och hur 


miljökvalitetsnormer ska följas. Det är därför viktigt att planen används som en vägledning 


vid budget- och verksamhetsplaneringar.   


Sakprövning: Översiktsplanen går hand i hand med kommunens vision och strategiska plan 


och blir ett vägledande dokument i förvaltningens fortsatta arbete. Brukarens perspektiv har 
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belysts i genomförda medborgardialoger. Förvaltningen föreslår kommunfullmäktige att 


anta förslag till Översiktsplan för Tranemo kommun.  


Barnkonventionen  


Yttrande från förvaltningen gällande Tranemo kommuns översiktsplan har ingen påverkan 


ur ett barnrättsperspektiv. 


Jämställdhetsperspektiv 


Yttrande från förvaltningen gällande Tranemo kommuns översiktsplan har ingen påverkan 


ur ett jämställdhetsperspektiv. 


Beslutsunderlag 


AU §39, 2024-04-18 


Tjänsteskrivelse 2024-02-01 


Överlämningsdokument 


Antagandehandling Översiktsplan 


Antagandehandling Miljökonsekvensbeskrivning 


Antagandehandling Särskild sammanställning 


Antagandehandling Granskningsutlåtande 


Antagandehandling Bilaga 1 Fördjupning utvecklingsinriktning 


Antagandehandling Bilaga 2 Fördjupning Mark- och vattenanvändning 


Antagandehandling Bilaga 3 Fördjupning kartmaterial LIS 


Antagandehandling Bilaga 4 Vindbruksplan 


Överlämningsprotokoll – Översiktsplan Tranemo kommun 


Yttrande från KFs presidie 


Digital översiktsplan www.tranemo.se/op  


Föredragning och debatt 


Kanslichef Kajsa Montan föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Pågående 


 


 



http://www.tranemo.se/op
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§ 97 Årlig redovisning av partistöd 2023 KS/2024:125 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Godkänner samtliga partiers redovisningar av användandet av partistöd för 2023 och 


betalar ut partistöd till dessa partier enligt beslutade regler. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Redovisningen av utbetalt partistöd ska vara skriftlig och inlämnad via kommunens e-tjänst 


”Redovisning av partistöd” senast vid mars månads utgång för att utbetalas senast i juni 


månads utgång. Redovisningen ska avse perioden 1 januari till 31 december föregående år 


och visa att partistödet använts för det ändamål som anges i 4 kap 29 § första stycket i 


kommunallagen. Till redovisningen ska även en granskningsrapport lämnas in från en 


utsedd granskare. 


Om ett parti inte har lämnat in en redovisning och granskningsintyg till kommunstyrelsen 


inom angiven tid för föregående år, är partiet inte berättigad till partistöd för nästkommande 


år. Detta gäller dock enbart under förutsättning att fullmäktige har beslutat att inget 


partistöd ska utgå till partier som inte redovisar i enlighet med gällande regler.  


Följande underlag efterfrågas i samband med redovisningen från alla partier, 


- Partiets organisationsnummer 


- Redovisning av aktiviteter och kostnader (hur partistödet använts) 


- Granskningsrapport av utsedd granskare 


- Föreningens stadgar  


Protokollsutdrag som visar: 


- Vald styrelse 


- Valda revisorer 


- Föreningens firmatecknare 


- Föreningens Bg/PG-nummer 


- Utsedd granskare 


I Kommunallagen (2017:725) 4 kap. 31 § andra och tredje stycket anges ” En av mottagaren 


utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen ger en rättvisande bild av hur 


mottagaren använt partistödet. Granskarens rapport över granskningen ska bifogas i 


redovisningen. Fullmäktige får besluta att stöd inte ska betalas till ett parti som inte lämnar 


redovisningen och granskningsrapport enligt första och andra stycket.” 


Redovisningarna har nu granskats av förvaltningen och redovisningen ser ut som följande; 


 


Centerpartiet 


Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen.  
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Socialdemokraterna 


Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen.  


 


Kristdemokraterna 


Alla begärda under har lämnats in tillsammans med redovisningen. 


 


Liberalerna 


Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen.  


 


Moderaterna 


Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen.  


  


Miljöpartiet de gröna 


Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen.  


 


Vänsterpartiet 


Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen. 


 


Sverigedemokraterna 


Alla begärda underlag har lämnats in tillsammans med redovisningen.  


Barnkonventionen  


Kommuner får ge ekonomiskt bidrag eller annat stöd till politiska partier för att stärka deras 


ställning i demokratin. En redovisning av hur partistöden nyttjas säkerställer för alla 


samhällets invånare, vuxna som barn, att skattefinansierade medel används på riktigt sätt.  


Ekonomisk påverkan 


Godkänns redovisningen av partistöd kommer partistöd för 2024 utbetalas enligt antaget 


reglemente för grundstöd och mandatstöd. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Stödet från kommunen grundas i likabehandlingsprincipen och mandatfördelningen. 


Beslutsunderlag 


AU §40, 2024-04-18 


Tjänsteskrivelse 2023-04-04 


Regler för partistöd 


Samtliga partiers redovisning 
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Beslutet skickas till 


Samtliga gruppledare 


Ekonomifunktionen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
  







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2024-05-30 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 42 


 


§ 98 Årsredovisning 2023 för Kommunassurans Syd Försäkrings AB 


KS/2024:176 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Godkänner årsredovisning 2023 för Kommunassurans Syd Försäkrings AB 


• Godkänner att Kommunassurans Syd Försäkrings AB under 2023 har bedrivit sin 


verksamhet utifrån de fastställda ändamålen och inom ramen för de kommunala 


befogenheterna.  


• Beviljar ansvarsfrihet för Kommunassurans Syd Försäkrings AB styrelse 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Kommunassurans startade sin verksamhet under 2005 och ägs av 73 stycken kommuner och 


ett kommunalförbund. Syftet med bolaget är att delägarna alltid erhåller ett 


försäkringsskydd, utgör en konkurrent till befintlig marknad och stimulerar delägarna i 


deras skateförbyggande arbete.  


Årets resultat före skatt uppgår till 22,6 mkr. Orealiserade värdeförändringar på 


placeringstillgångar var för året något positiv (+ 100 mkr) att jämföra med 2022 då 


värdeförändringen var - 33,3. 


Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen årligen pröva om den verksamhet som 


kommunens aktiebolag under föregående kalenderår har bedrivit varit förenlig med det 


fastställda ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.  


Kommunassurans styrelse gör i det särskilda uttalandet bedömningen att bolaget har 


bedrivits och utvecklats i enlighet med ändamålet med verksamheten och inom de 


kommunala befogenheterna. Revisionen och lekmannarevisorerna gör bedömningen att 


bolagets verksamhet har skötts på ett tillfredsställande sätt utifrån ett ekonomiskt 


perspektiv. Lekmannarevisorerna bedömer även att verksamheten bedrivits utifrån 


fastställda ägardirekt och inom de kommunala befogenheterna samt att den interna 


kontrollen varit tillräcklig.   


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv.  







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2024-05-30 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 43 


 


Beslutsunderlag 


AU §48, 2024-05-02 


Tjänsteskrivelse om årsredovisning 2023 för Kommunassurans Syds Försäkrings 


Årsredovisning 2023 Kommunassurans, signerad 2024-03-21 


Revisionsberättelse 2023, Kommunassurans 


Granskningsrapport 2023 från Lekmannarevision i Kommunassurans, signerad 2024-03-21 


Uttalande av Kommunassurans styrelse 


Beslutet skickas till 


Kommunassurans  


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 99 Årsredovisning 2023, Tolkförmedling Väst (TFV) KS/2024:182 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 


• Godkänner årsredovisning 2023 för Tolkförmedling Väst 


• Beviljar ansvarsfrihet för styrelsen och dess ledamöter. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Jäv 


Eva-Karin Haglund (S) anmäler jäv och deltar därmed inte i handläggningen av ärendet. Leif 


Gustavsson (S) ersätter. 


Ärendet 


Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund som består av totalt 43 medlemskommuner 


och dess ändamål är att tillgodose medlemmarnas behov av språktolk. Förbundet finansieras 


av intäkter från de tjänster som medlemskommunerna köper enligt självkostnadsprincipen.  


Årets resultat uppgår till -250 tkr, vilket kan jämföras med budgeterat nollresultat. Att 


resultatet är negativt beror främst på färre utförda uppdrag än budgeterat. I och med det 


negativa resultatet uppfylls inte balanskravet 2023, men underskottet kommer att 


omhändertas i budgetarbetet för år 2025. Från tidigare år finns inga underskott att återställa. 


Direktionen har fastställt att eget kapital ska vara lägst 22 mnkr. Efter att direktionen 


godkänt årsredovisningen beslutas om eventuell återbetalning av eget kapital till 


förbundsmedlemmarna. För att kunna göra en återbetalning krävs ett eget kapital om minst 


27 mnkr. Med anledning av att utfallet inte var klart för ett antal juridiska ärenden beslutade 


direktionen att inte göra någon återbetalning under 2023 trots att egna kapitalet översteg 27 


mnkr. 


Revisionen bedömer att verksamheten bedrivits på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 


synpunkt tillfredsställande sätt. Räkenskaperna är i allt väsentligt rättvisande och den 


interna kontrollen har varit tillräcklig. Sammantagen bedömning är att resultatet enligt 


årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som direktionen 


uppställt. 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen påverkan ur ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan. 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet har ingen påverkan ur ett jämställdhetsperspektiv. 
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Beslutsunderlag 


AU §49, 2024-05-02 


Tjänsteskrivelse 2024-04-09 


Årsredovisning 2023 Tolkförmedling Väst 


Revisionsberättelse Tolkförmedling Väst 


Sakkunnigas yttrande Tolkförmedling Väst 


Tjänsteutlåtande Tolkförmedling Väst 


Internkontrollrapport Tolkförmedling Väst 


Protokollsutdrag Tolkförmedling Väst 


Förbundsordning 2024-01-01 Tolkförmedling Väst 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Ekonomifunktionen 


Tolkförmedling Väst 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Kommunfullmäktige 
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§ 100 Anmälan om kränkningar till huvudman 2024 KS/2024:34 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner redovisningen av inkomna anmälningar av kränkning till huvudmannen.  
 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Skolans arbete mot diskriminering och kränkande behandling regleras i skollagen. Följande 


paragraf beskriver vad som gäller:  


”En lärare, förskollärare eller annan personal som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig 


ha blivit utsatt för kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till 


rektorn. En rektor som får kännedom om att ett barn eller en elev anser sig ha blivit utsatt för 


kränkande behandling i samband med verksamheten är skyldig att anmäla detta till huvudmannen. 


Huvudmannen är skyldig att skyndsamt utreda omständigheterna kring de uppgivna kränkningarna 


och i förekommande fall vidta de åtgärder som skäligen kan krävas för att förhindra kränkande 


behandling i framtiden.” Skollagen 2010:800 6 kap. 10 §  


Huvudmannens ansvar att utreda och åtgärda är i Tranemo kommun delegerat till rektor 


och bitr. rektor. Detta redovisas separat som delegationsbeslut.  


Ärendet 


Lärandesektionen redovisar anmälningar om kränkning som har inkommit under december, 


januari och februari månad. Från 2022 redovisas endast utförligare sammanställning och 


analys av de kränkningsärenden som inkommit under läsåret efter läsårsslut. Antal 


kränkningar redovisas per månad, för att underlätta jämförelse med tidigare år. I texten 


nedan redovisas: 


De fyra anmälningar som inkommit under december månad.  


De åtta anmälningar som inkommit under januari månad.  


De åtta anmälningar som inkommit under februari månad.  


Totalt har tjugo anmälningar har inkommit, varav fem med diskrimineringsgrund. 


Tio av de elever som utsatts är flickor, tio är pojkar. 


Av de elever som utsatt andra elever för kränkningar är sexton pojkar, två flickor. 


Två av kränkningsanmälningarna rör skolpersonal.  


Av kränkningarna är elva fysiska, sex psykiska, elva muntliga. I flera fall har eleven utsatts 


för fler än en typ av kränkning vid tillfället. 


Fem av kränkningarna har skett under lektionstid, elva under rast, två i samband med 


skolstart/avslut, två under fritiden.  


I samtliga anmälda fall har kränkning konstaterats i utredningen. 
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Av de kränkningar som har diskrimineringsgrund har en diskrimineringsgrunden sexuell 


läggning, en kön, en religion, en funktionsvariation, en har diskrimineringsgrunderna kön 


och sexuell läggning. 


Av de kränkningar som anmälts har tio skett i åk F-6, fem i åk 7–9, fem i gymnasieskolan.  


Barnkonventionen  


Alla barn och elever ska känna sig trygga och respekterade för den person som de är. Detta 


är reglerat i såväl barnkonventionen som skollagen. Rutinerna för anmälan och utredning av 


kränkningar och diskriminering är en del av Lärandesektionens trygghetsarbete, 


sammantaget syftar till att uppnå trygghet och trivsel för alla barn och elever i 


verksamheten.   


Ekonomisk påverkan 


Ingen ekonomisk påverkan 


Jämställdhetsperspektiv 


Skolans arbete för jämställdhet omfattar bland annat elevers lika rättigheter och möjligheter oavsett 


könstillhörighet. Skolan ska synliggöra och motverka könsmönster som begränsar elevers lärande, val 


och utveckling. Ett aktivt jämställdhetsarbete är en del i att skolans verksamhet ska vila på en 


demokratisk grund och respektera människors lika värde. 


Över tid sker kränkningar i huvudsak av pojkar. Både pojkar och flickor utsätts för 


kränkningar.  


Under den redovisade perioden är tio av de elever som utsatts är flickor, tio är pojkar. 


Av de elever som utsatt andra elever för kränkningar är sexton pojkar, två flickor. 


Två av kränkningsanmälningarna rör skolpersonal. En av de utsatta eleverna är en flicka, 


ärendet har diskrimineringsgrund religion. Den andra utsatta eleven är en pojke. Båda 


ärendena har hanterats skyndsamt. 


Beslutsunderlag 


LU §18, 2024-04-18 


Tjänsteskrivelse 2024-03-22 


Beslutet skickas till 


Lärandesektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Pågående 
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§ 101 Valärende - Avsägelse från Maddelien Andersson (KD) för 


samtliga politiska uppdrag KS/2024:164 


Kommunstyrelsens beslut 


• Utser EmmaCharlotta Magnusson (KD) till ny ersättare i budgetutskottet. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Maddelien Andersson (KD) har 2024-03-25 inkommit med en skrivelse där hon begär att bli 


entledigad från sina politiska uppdrag. 


Beslutsunderlag 


KS §77, 2024-04-29 


Avsägelse från Maddelien Andersson (KD) 


KS §58, 2024-03-28 


KF §63, 2024-04-18 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Brigitte Barenfeld (KD) föreslår EmmaCharlotta Magnusson (KD) till ny ersättare i 


budgetutskottet.  


Beslutsgång 


Ordförande frågar kommunstyrelsen på Barenfelds (KD) förslag. Förslaget bifalles. 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Kanslifunktionen 


Lönefunktionen 


Status 


Pågående 
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§ 102 Information från förvaltningen KS/2024:1 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar förvaltningens information 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Förvaltningens information till kommunstyrelsen 


Tranemo förbättrar företagsklimatet ytterligare 


Redan förra året klättrade Tranemo kommun rejält i Svenskt Näringslivs ranking över 


kommer med ett bra företagsklimat. Årets ranking är ännu inte sammanställd men resultaten 


av enkätsvaren visar att Tranemo förbättrar sitt företagsklimat ytterligare. Det 


sammanfattande omdömet ligger på 3,74 poäng vilket är en bra bit över de 3,47 poäng som 


är snittet för Sverige som helhet. 


De områden där kommunen lufter sig är framförallt dialog mellan politiker och företagare, 


företagens och tjänstepersonernas engagemang och förståelse samt företagen. Vi blir också 


bättre i samverkan mellan skola och näringsliv och information ut till företagen.  


Det vi behöver förbättra är förståelse för upphandling, handläggningstider för Bygg och 


miljö, skapa förutsättningar för fler bostäder samt arbeta mer ihop med företagen för att 


hindra brottslighet. 


Digitaliseringsinsats för Omsorgssektionen  


Omsorgssektion hade förmånen att 13 den maj få besök av Karin Brodén, post doktor och 


lektor 


i informatik vid Centrum för tjänsteforskning (CTF) vid Karlstads universitet. 


Hon säger bland annat ”Sätt medarbetarna i fokus när digitala verktyg införs”.  


Förmiddagen ägnades åt forskningsresultat men mycket samtal i gruppen kring varför vi 


behöver digitalisering och vad betyder det för oss inom välfärdsområdet. 


Kompetensförsörjningskrisen kräver nya arbetssätt och metoder. 


Vi behöver ersätta det analoga till digitala verktyg exempelvis från skrivna formulär till e -


tjänster. Men för att klara omställningen behöver man en struktur och organisation men inte 


minst behövs modiga och motiverade medarbetare och chefer som tänker kreativa idéer- 


som vågar drömmar om förändringens innehåll. 


Utbildning av säkerhetsskyddschefer i kommunen 


Två personer på servicesektionen utbildar sig just nu till säkerhetsskyddschefer. 


Lagstiftningen på området skärptes för några år sedan och håller just nu på att 


implementeras. Säkerhetsskydd är det som kommuner, företag och myndigheter arbetar 


med som berör Sveriges säkerhet. Säkerhetschefens ansvar är att ta fram en 
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säkerhetsskyddsanalys för att få fram om det finns säkerhetskänsliga verksamheter eller 


skyddsobjekt i kommunen och därefter upprätthålla rätt säkerhet inom fysisksäkerhet, 


personalsäkerhet och informationssäkerhet. För Tranemo kommuns del innebär det att vi 


behöver revidera vår säkerhetsskyddsanalys och därefter beslut om eventuella lämpliga 


säkerhetsåtgärder.  


Kommunen arbetar med kontinuitetshantering  


Grunden till kommunens civila beredskap är kontinuitetshantering. Det innebär att 


förbereda så att kommunen skall fungera på en acceptabel nivå även vid en 


samhällsstörning. Generellt sett är kontinuitetshantering något som kommuner i Sverige inte 


har prioriterat, men i samband med en oroligare omvärld och Sveriges inträde i Nato har 


frågan blivit högaktuell.  


Just nu pågår ett stort arbete med kontinuitetsplanering på samtliga nivåer inom Tranemo 


kommun. En del i detta är att köpa in en digital modul för att samla informationen samt få 


en struktur över all information. Modulen kommer även påskynda det pågående arbetet 


inom kontinuitetshanteringen då det blir enkelt att se vart stöttning i arbetet behövs.    


Tranemo är en barnvänlig kommun 


En ny sammanställning från Länsförsäkringar har kartlagt Sveriges mest barnvänliga 


kommuner, sett ur barnens perspektiv. Resultaten visar att barnen i Vellinge bor i landets 


mest barnvänliga kommun, tätt följt av Lidingö och Danderyd som hamnar på andra 


respektive tredje plats. Tranemo kommun hamnar på plats 16 av 290 kommuner. Generellt 


visar undersökningen att det är bäst för barnen där det är dyrast att bo, men här går 


Tranemo mot strömmen med relativt låga huspriser. 


I undersökningen har Länsförsäkringar identifierat, analyserat och vägt samman 14 


variabler, som sammantaget avspeglar hur barnvänliga olika kommuner är för barnfamiljer 


utifrån barnens perspektiv. De 14 variablerna avspeglar kommunernas erbjudande inom 


fritid och idrott, skola samt trygghet. 


Sommarlovskola får elever i årskurs 8 och 9 


Tranängskolan erbjuder de elever i åk 8 och 9 som riskerar att inte bli behöriga till 


gymnasiets yrkesprogram att gå på lovskola.  


För årskurs 9 pågår lovskolan den 14 juni till den 19 juni och för årskurs 8 pågår lovskolan 


från den 17 juni till den 19 juni. 


Under dessa dagar bjuder skolan på lunch (ej torsdag vid prövning), samt skolskjuts om 


behov finns. De elever som har anslutningsbuss till linjetrafikplats eller inte har skolkort 


måste ansöka om det nedan.  


Lovskolan är obligatorisk om man anmält sig. Är man anmäld har man närvaroplikt alla 


dagar. 
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Färdigutbildade jämställdhetsambassadörer 


Nu har jämställdhetsambassadörerna haft det fjärde och därmed sista utbildningstillfället 


med Ann-Katrine Roth. Arbetet tar inte slut här utan det som händer härnäst är att alla 


jämställdhetsambassadörer ska träffa kommunledningen den 3 juni. Ambassadörerna 


kommer att presentera vad utbildningen gett samt att de diskuterar med kommunledningen 


vad de ser som viktigt för att vårt jämställdhetsarbete ska utvecklas för att ge resultat. 


Tillsammans med respektive sektionschef kommer arbetet fortsätta till hösten. Förvaltningen 


har även kontakt med Handelshögskolan i Stockholm för att undersöka möjligheterna till 


följeforskning på vårt arbete lokalt här i Tranemo kommun. 


Information i korthet 


Gallring på Hofsnäs färdig 


Gallring och röjning på kommunens mark i Hofsnäs som påbörjades i februari månad är i 


dagarna slutförd. 


Totalt berördes 35 hektar av åtgärden fördelat på områdena Järnåldern, Udda, Skogen och 


Marieberg. Ett omfattande och väldigt stort projekt som boende har uppskattat.  


 


Ta ansvar – gör din röst hörd! 


Förtidsröstningen till EU-valet pågår nu och fram till och med 9 juni på flera orter i 


kommunen. På Biblioteket, centralen Tranemo är röstmottagning öppet varje dag till och 


med 9 juni. 


Mer information om valet på www.tranemo.se/euvalet 


 


Vi fortsätter marknadsföra industrimark 


Tranemo kommuns säljbara industrimark är nu med på den internationella databasen 


Business Swedens ”Site Finder” Site finder (arcgis.com) . Sedan tidigare har marken även 


funnits att hitta i Objektvision. 


 


Studieresa till Borås 


Under vecka 22 åker niorna till Borås för att besöka Textilmuseet samt No limit. 


 


Möjlighet att köpa dator 


Elever som slutar 9:an har möjlighet att köpa ut datorn som eleven använt under högstadiet. 


Datorn är en Chromebook och är möjlig att köpa ut för 250 kr. Återlämning av datorer som 


inte köps ut görs under vecka 23. 


 


Mural är klar 


Nu står barnens Mural klar på Tranemo sim- & idrottshall, ett fantastiskt skapande skola-


projekt där barnen tar ägande av sin närmiljö med färg och form. Efter sommaren hoppas vi 


ha en tryckt bok av historien till bilderna.  


Läs mer på www.tranemo.se/kulturiskolan 



http://www.tranemo.se/euvalet

http://www.tranemo.se/kulturiskolan
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Funkisfestival på Glasets hus 


Vi har genomfört, för tredje året i rad, Funkisfestival med funkisshow i Glasets hus, ett 


samarbete mellan förvaltningen och föreningen Kultur 1740. 


Läs mer på www.tranemo.se/funkisfestivalen 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse om information från förvaltningen till kommunstyrelsen maj  


Föredragning och debatt 


Kommundirektör Carita Brovall föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Slutinstans 


Kommunstyrelsen 


Status  


Pågående 


 
  



http://www.tranemo.se/funkisfestivalen
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§ 103 Delegeringsbeslut KS/2024:76 


Kommunstyrelsens beslut 


• Godkänner redovisningen av delegeringsbeslut i enlighet med utskickade 


handlingar. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsens har beslutat att till kommunstyrelsens ordförande, utskott och 


tjänstepersoner delegera viss beslutanderätt i enlighet med kommunstyrelsens 


delegationsordning. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 


Beslutsunderlag 


Delegeringsbeslut Personal april 


Delegeringsbeslut BAB april 2024 


Delegeringsbeslut FN SoL april 


Delegeringsbeslut IFO april 


Delegeringsbeslut LSS april 


Delegeringsbeslut ÄO april 


Delegeringsbeslut Färdtjänst april 


Delegeringsbeslut KS-UPH-HR 2024-05-20 


Status 


Pågående 
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§ 105 Rapport från utskotten KS/2024:21, KS/2024:26, KS/2024:5 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande utskottsprotokoll; 


- Protokoll BU 2024-04-22 signerat 


- Protokoll BU 2024-04-23 signerat 


- Protokoll LU 2024-04-18 signerat 


- Protokoll AU 2024-05-16 


Föredragning och debatt 


Utskottsordföringarna Driton Bilalli (S), Emelie Romland (C) och Viktoria Haraldson (C) 


föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Status 


Pågående 
 


  







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunstyrelsen 


2024-05-30 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 55 


 


§ 106 Övriga protokoll KS/2024:6, TUAB/2024:7 


Kommunstyrelsens beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunstyrelsen delges följande protokoll; 


- Boråsregionen Direktionsprotokoll 2024-04-26 


- Protokoll TUAB 2024-05-14 signerat 


Status 


Pågående 
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§ 107 Övrigt - Initiativärende KS/2024:271, KS/2024:272 


Kommunstyrelsens beslut 


• Initiativärendet om väntsal avslås. 


• Initiativärendet om uppsikt av verksamheterna i de kommunala bolagen avslås. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Johnny Letth (SD) har inkommit med två initiativärenden som lyder; 


 


Initiativärende om väntsal i Tranemo 


Med anledning av Lövstagatan 2, 


Lokalerna som hyrs ut i andra hand har brukats till att gynna/ar enskild näringsidkare. 


Kommuninvånare har ingen plats att undvika väder och vind i väntan på buss. 


Till följd av ovanstående information föreslår Sverigedemokraterna Kommunstyrelsen 


besluta, 


Att snarast reglera oegentligheterna samt att ombesörja väntsal till kommuninvånarna. 


 


Initiativärende om uppsikt av verksamheterna i de kommunala bolagen 


Med anledning av kommunala bolag. 


Ett stort antal fel har gjorts i de kommunala bolag, därför efterfrågar en redogörelse för hur 


kommunstyrelsen ska hantera detta. 


Till följd av ovanstående information föreslår Sverigedemokraterna Kommunstyrelsen 


besluta, 


Att snarast genomföra uppsikt över verksamheterna i aktuella bolag. 


Beslutsunderlag 


KS/2024:271 Initiativärende om väntsal i Tranemo 


KS/2024:272 Initiativärende om uppsikt av verksamheterna i de kommunala bolagen 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Ordförande Driton Bilalli (S) yrkar avslag till initiativärendet om väntsal. 


Ordförande Driton Bilalli (S) yrkar avslag till initiativärendet om uppsikt av verksamheterna 


i de kommunala bolagen. 


Beslutsgång 


Ordförande ställer initiativärendet om väntsal med bifall mot avslag och finner att 


kommunstyrelsen avslår initiativärendet. 
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Ordförande ställer initiativärendet om uppsikt av verksamheterna i de kommunala bolagen 


med bifall mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår initiativärendet. 


Status 


Avslutat 
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